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Saapuvilla olleet jäsenet
Seija Kuikka, puheenjohtaja
Oskari Valtola, 1. varapuheenjohtaja
Satu Taavitsainen, 2. varapuheenjohtaja
Eero Aho
Markku Aholainen
Liisa Ahonen
Paavo Barck
Kerttu Hakala, poistui 19:49
Taina Harmoinen
Raimo Heinänen
Marita Hokkanen
Laura Hämäläinen
Elina Hölttä
Jatta Juhola
Nina Jussi-Pekka
Markku Kakriainen
Marja Kauppi
Heli Kauppinen
Outi Kauria
Jyrki Koivikko
Tapani Korhonen
Soile Kuitunen
Raine Lehkonen, saapui 17:04
Veli Liikanen
Toni Maczulskij
Jussi Marttinen
Olli Miettinen, poistui 22:54
Heikki Nykänen
Juhani Oksman
Kirsi Olkkonen
Petri Pekonen
Paavo Puhakka
Liisa Pulliainen
Minna Pöntinen
Jukka Pöyry
Pekka Pöyry
Risto Rouhiainen, poistui 22:54
Pertti Ruotsalainen
Mikko Siitonen, poistui 22:58
Mali Soininen
Jarno Strengell
Petri Tikkanen, poistui 22:55
Hannu Tullinen
Jaana Vartiainen, poistui 22:55
Juha Vuori
Jaakko Väänänen
Hanne Vainio, varavaltuutettu
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Jaana Strandman, varavaltuutettu
Vesa Himanen, varavaltuutettu
Olli Marjalaakso, varavaltuutettu
Kalle Nieminen, varavaltuutettu
Pekka Heikkilä, varavaltuutettu, saapui 19:49

Muut saapuvilla olleet
Jukka Savolainen, kaupunginlakimies, sihteeri
Timo Halonen, kaupunginjohtaja
Heidi Hänninen, viestintäpäällikkö
Maria Närhinen, henkilöstöjohtaja
Jouni Riihelä, tekninen johtaja
Virpi Siekkinen, sivistysjohtaja
Heikki Siira, talousjohtaja
Katriina Janhunen, nuorisovaltuuston puheenjohtaja, poistui 23:00
Tiia Tamlander, vt. taloussuunnittelupäällikkö
Merja Peltonen, toimistosihteeri

Poissa
Harri Kivinen
Armi Salo-Oksa
Arto Seppälä
Keijo Siitari
Jenni Tissari
Ari Liikanen, hallintojohtaja

Allekirjoitukset

Seija Kuikka
Puheenjohtaja

Jukka Savolainen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

 

Jukka Pöyry
Pöytäkirjantarkastaja

 

Pekka Pöyry
Pöytäkirjantarkastaja
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Pöytäkirjan nähtävänäolo
Mikkelin kaupungin yleisessä tietoverkossa www.mikkeli.fi
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§ 25
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Kokouskutsu ja esityslista on lähetetty valtuutetuille ja julkaistu kaupungin yleisessä 
tietoverkossa 13.3.2019.

Lisäksi kokouskutsu on julkaistu Mikkelin Kaupunkilehdessä 14.3.2019.

Päätös
Puheenjohtaja totesi, että kokouskutsu on julkaistu Mikkelin kaupungin verkkosivuilla 
13.3.2019 ja Mikkelin kaupunkilehdessä 14.3.2019.

Suoritetussa nimenhuudossa todettiin, että valtuutetut Arto Seppälä, Keijo Siitari, 
Harri Kivinen, Armi Salo-Oksa ja Jenni Tissari olivat ilmoittaneet esteestä osallistua 
valtuuston kokoukseen ja heidän varajäsenikseen oli kutsuttu Hanne Vainio, Jaana 
Strandman, Vesa Himanen, Olli Marjalaakso ja Kalle Nieminen.

Todennettiin, että nimenhuudossa oli paikalla 45 varsinaista valtuutettua, 5 
varavaltuutettua, nuorisovaltuuston puheenjohtaja ja valtuutettu Raine Lehkonen oli 
poissa.

Koska kokouskutsu on julkaistu kuntalain edellyttämällä tavalla kaupungin 
verkkosivuilla ja valtuuston edellyttämällä tavalla valituissa ilmoituslehdissä sekä 
lähetetty vähintään neljä päivää aikaisemmin valtuutetuille, puheenjohtaja totesi 
kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 26
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Pöytäkirjantarkastajiksi valitaan valtuutetut Jukka Pöyry ja Pekka Pöyry.
Pöytäkirja tarkastetaan sähköisesti ja on sen jälkeen nähtävänä kaupungin yleisessä 
tietoverkossa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että valtuutettu Raine Lehkonen saapui kokoukseen tämän pykälän 
käsittelyn jälkeen.
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Kaupunginhallitus, § 124,11.03.2019
Kaupunginvaltuusto, § 27, 18.03.2019

§ 27
Eron myöntäminen Raili Pöyrylle keskusvaalilautakunnan varajäsenyydestä ja uuden 
varajäsenen valinta

MliDno-2017-1231

Kaupunginhallitus, 11.03.2019, § 124

Valmistelijat / lisätiedot:
Ari Liikanen
ari.liikanen@mikkeli.fi
hallintojohtaja

Raili Pöyry on lähettänyt 12.2.2019 seuraavan eropyynnön:

"Pyydän eroa keskusvaalilautakunnan varajäsenyydestä.
Mikkelissä 12.2.2019 Raili Pöyry"

Keskusvaalilautakunnan kokoonpano toimikaudella 2017-2021 on seuraava:

Varsinaiset jäsenet:

Grönlund Reijo, lehtori, eläkkeellä
Suhonen Antti, asianajaja VT
Jouhkimo Panu, energia-asiantuntija
Kauppinen Helena, opettaja, eläkeläinen, PJ
Asikainen Katariina, FM, VPJ

 siinä järjestyksessä kuin heidät kutsutaan kokouseen:Varajäsenet

Soivanen Satu, ekonomi, TKI-asiantuntija
Härkönen Sirkka, lähihoitaja, eläkeläinen
Parkkinen Pekka, maatalousyrittäjä
Pöyry Raili, psykologi
Lausas Pekka, ravintolatyöntekijä

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se myöntää Raili Pöyrylle hänen 
pyytämänsä eron keskusvaalilautakunnan varajäsenyydestä ja valitsee uuden 
varajäsenen hänen tilalleen jäljellä olevaksi toimikaudeksi.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto, 18.03.2019, § 27
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Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto myöntää Raili Pöyrylle hänen 
pyytämänsä eron keskusvaalilautakunnan varajäsenyydestä ja valitsee uuden 
varajäsenen hänen tilalleen jäljellä olevaksi toimikaudeksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto myönsi eron Raili Pöyrylle ja valitsi hänen sijaansa 
keskusvaalilautakunnan varajäseneksi yrittäjä Saara Liukkosen jäljellä olevaksi 
toimikaudeksi.

Tiedoksi
Raili Pöyry, valittu varajäsen, luottamushenkilörekisterinhoitaja, Meidän IT ja talous
/palkanlaskenta
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Kaupunginhallitus, § 121,11.03.2019
Kaupunginvaltuusto, § 28, 18.03.2019

§ 28
Ylitys- ja alitusoikeudet vuodelta 2018

MliDno-2019-605

Kaupunginhallitus, 11.03.2019, § 121

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiina Viskari, Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. taloussuunnittelupäällikkö

Kunnan toiminnassa ja taloudessa on noudatettava talousarviota (KuntaL 110 §). 
Talousarvio on sitova ohje kunnan talouden hoitamisesta.

Talousarvioon tehtävistä muutoksista päättää valtuusto. Varainhoitovuoden aikana 
talousarvioon tehtävät muutokset käsitellään määrärahamuutoksina. 
Varainhoitovuoden päätyttyä talousarvion määrärahan ylitys menojen ja alitus 
tuloarvioiden kohdalla on hyväksytettävä ennen tilinpäätöksen hyväksymistä.

Muutokset eli menojen ylitysoikeudet, tulojen alitusoikeudet ja toimintakatteen 
alitusoikeus vuoden 2018 talousarvioon (siltä osin. kun määrärahamuutoksia ei ole 
hyväksytty aiemmin kaupunginvaltuustossa talouden seurannan käsittelyn 
yhteydessä):

Käyttötalous

Keskusvaalilautakunnan tulot alittuivat 132 657 euroa, koska talousarviossa oli 
varauduttu maakuntavaaleihin, jotka jäivät toteutumatta. Vastaavasti menot 
jäivät alle budjetoidun.
Konsernipalveluissa Essoten menojen ylitys 6 475 269 euroa
Kasvatus- ja opetuslautakunnan tulojen alitus 51 125 euroa. Alitus johtui osittain 
1.1.2018 voimaan tulleesta varhaiskasvatusmaksulaista, joka alensi pieni- ja 
keskituloisten varhaiskasvatusmaksuja. Myös hanketuloja kertyi arvioitua 
vähemmän.
Hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunnan tulojen alitus 42 448 euroa. Alitus 
johtui liikunta- ja nuorisopalveluiden käyttömaksujen asteittaisista korotuksista, 
jotka vaikuttivat vasta syksyllä 2018.
Kaupunkiympäristölautakunnan menojen ylitys 321 625 euroa, joka johtui mm. 
lisääntyneistä ennalta-arvaamattomista väistötilatarpeista, joukkoliikenteen 
lisääntyneistä kuljetuskustannuksista, rakennusten purkukustannuksista ja 
ympäristövastuuvarausten lisäyksestä.

Tuloslaskelmaosa

Verotulojen alitus 1 826 003 euroa
Investointiosa (hankekohtaiset menojen määrärahaylitykset yli 5 % ja tulojen alitukset):

Maa- ja vesialueiden ostojen määrärahat ylittyivät 196 000 euroa
Taidemuseon Akselin vuokratilaremontin menot ylittyivät 300 000 euroa
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Rantakylän koulun menot ylittyivät 380 000 euroa
Lukion keittiön menot ylittyivät 54 000 euroa
Viraston 2. kerroksen muutostyöt ylittyivät 61 000 euroa
Graanin rantaväylän menot ylittyivät 192 000 euroa
Katuja koskevat menot ylittyivät 159 000 euroa
Mikkelin kyläverkko -hankkeen tulot alittuivat 95 000 euroa
Maa- ja vesialueiden myynnin tulot alittuivat 332 000 euroa, koska kaikki myynnit 
eivät toteutuneet vuoden 2018 puolella

Vesilaitos

Liikeylijäämän alitus 1 347 euroa

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy talousarvion 2018 
menoihin ylitysoikeuden, tuloihin alitusoikeuden sekä toimintakatteen alituksen 
seuraavasti:

Keskusvaalilautakunnan tulojen alittuminen 132 657 euroa
Konsernipalveluiden menojen ylitys 6 475 269 euroa
Kasvatus- ja opetuslautakunnan tulojen alitus 51 125 euroa
Hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunnan tulojen alitus 42 448 euroa
Kaupunkiympäristölautakunnan menojen ylitys 321 625 euroa
Verotulojen alitus 1 826 003 euroa
Investoinnit, Maa- ja vesialueiden hankinta, menojen ylitys 196 000 euroa
Investoinnit, Taidemuseo (Akselin vuokratilaremontti), menojen ylitys 300 000 
euroa
Investoinnit, Rantakylän koulu, menojen ylitys 300 000 euroa
Investoinnit, Koulu ja esiopetus, lukion keittiö, menojen ylitys 54 000 euroa
Investoinnit, Julkiset rakennukset, virastotalon 2. kerroksen muutostyöt, 
menojen ylitys 61 000 euroa
Investoinnit, Graanin rantaväylä, menojen ylitys 192 000 euroa
Investoinnit, Kadut yhteinen määräraha, menojen ylitys 159 000 euroa
Investoinnit, Mikkelin kyläverkko -hanke, tulojen alitus 95 000 euroa
Investoinnit, Maa- ja vesialueiden myynnit, tulojen alitus 332 000 euroa
Vesilaitos, liikeylijäämän alitus 1 347 euroa

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että Liisa Ahonen saapui kokoukseen ja hänen varajäsenensä Jukka Pöyry 
poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana.

Kaupunginvaltuusto, 18.03.2019, § 28

Ehdotus
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Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy talousarvion 2018 
menoihin ylitysoikeuden, tuloihin alitusoikeuden sekä toimintakatteen alituksen 
seuraavasti:

Keskusvaalilautakunnan tulojen alittuminen 132 657 euroa
Konsernipalveluiden menojen ylitys 6 475 269 euroa
Kasvatus- ja opetuslautakunnan tulojen alitus 51 125 euroa
Hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunnan tulojen alitus 42 448 euroa
Kaupunkiympäristölautakunnan menojen ylitys 321 625 euroa
Verotulojen alitus 1 826 003 euroa
Investoinnit, Maa- ja vesialueiden hankinta, menojen ylitys 196 000 euroa
Investoinnit, Taidemuseo (Akselin vuokratilaremontti), menojen ylitys 300 000 
euroa
Investoinnit, Rantakylän koulu, menojen ylitys 300 000 euroa
Investoinnit, Koulu ja esiopetus, lukion keittiö, menojen ylitys 54 000 euroa
Investoinnit, Julkiset rakennukset, virastotalon 2. kerroksen muutostyöt, 
menojen ylitys 61 000 euroa
Investoinnit, Graanin rantaväylä, menojen ylitys 192 000 euroa
Investoinnit, Kadut yhteinen määräraha, menojen ylitys 159 000 euroa
Investoinnit, Mikkelin kyläverkko -hanke, tulojen alitus 95 000 euroa
Investoinnit, Maa- ja vesialueiden myynnit, tulojen alitus 332 000 euroa
Vesilaitos, liikeylijäämän alitus 1 347 euroa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana puheenjohtaja Seija Kuikka esitti valtuutettu Satu 
Taavitsaisen kannattamana, että luetteloon lisätään tieto siitä, että 
kaupunginvaltuuston 12.11.2018 § 132 myöntämä 600 000 euron lisämääräraha 
kiinteistön 491-2-6-99 / Mannerheimintie 30 ostamiseen on jäänyt käyttämättä 
vuoden 2018 aikana. Kauppa on tarkoitus toteuttaa aiemmasta päätöksestä poiketen 
Kiinteistö Oy Mikkelin Mannerheimintie 30 koko osakekannan kauppana, joka on 
käsitelty erikseen lisämääräraha-asiana kv 18.3.2019 § 30. Puheenjohtaja tiedusteli 
voidaanko luettelo esitetyllä lisäyksellä hyväksyä yksimielisesti. Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Talouspalvelut
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Kaupunkiympäristölautakunta, § 144,11.12.2018
Kaupunginhallitus, § 99,04.03.2019
Kaupunginvaltuusto, § 29, 18.03.2019

§ 29
Lisämäärärahaesitys Anttolan koulun liikuntasalin investointiin

MliDno-2018-1976

Kaupunkiympäristölautakunta, 11.12.2018, § 144

Valmistelijat / lisätiedot:
Jarkko Hyttinen
jarkko.hyttinen@mikkeli.fi
kiinteistöjohtaja

Tilapalvelut on yhteistyössä ulkopuolisen konsultin kanssa valmistellut tarjouspyyntöä 
Anttolan koulun liikuntasalista. Uusi liikuntasalirakennus sjoitetaan samalle tontille, 
kuin entinen koulu on ollut.

Kaupungin hankintasäännön mukaan taloudellisesti merkittävissä (hankinta-arvoltaan 
yli 1 M€) hankinnoissa tulee kilpailutusasiakirjat hyväksyä lautakunnassa ennen niiden 
julkaisua.

Liikuntasalirakennus on noin 740 m² koostuen liikuntasalista 416 m² (16 m x 26 m) 
sekä oheistiloista. Liikuntasalirakennukseen tulee osa koulun väestönsuojatiloista. 
Loput väestönsuojatilat sijaitsevat Anttola-talossa.

Liikuntasali ei sisälly ulkopuoliselta rahoittajalta vuokrattavaan kokonaisuuteen, vaan 
se on kaupungin oma investointi. Rahoitus (1,6 M€) on huomioitu 
talousarvioesityksessä vuodelle 2019. Hanke toteutetaan jaettuna urakkana, jossa 
rakennusurakoitsija toimii pääurakoitsijana ja LVI- sekä sähköurakka ovat alistetettuja 
sivu-urakoita.

Tarjouspyynnön mukaan valintaperusteena on hinnaltaan edullisin tarjous. 
Urakkalaskenta-aika on alustavasti 18.12.2018 - 28.1.2019. Rakentaminen ajoittuu 
huhtikuusta joulukuuhun 2019.

Hankinnasta on tehty hankinnan erityispiirteiden tunnistaminen ja hankinnan 
yritysvaikutusten arviointi. Hankinta ylittää kansallisen kynnysarvon, mutta ei EU-
kynnysarvoa.

Ehdotus
Esittelijä: Jouni Riihelä, tekninen johtaja

Kaupunkiympäristölautakunta hyväksyy liitteenä olevat tarjouspyyntöasiakirjat

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 04.03.2019, § 99
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Valmistelijat / lisätiedot:
Jarkko Hyttinen

Kaupunginvaltuusto on vuoden 2019 talousarviokäsittelyn yhteydessä linjannut 
Anttolaan rakennettavaksi uuden liikuntasalirakennuksen. 
Kaupunkiympäristölautakunta on hyväksynyt hankkeen tarjouspyyntöasiakirjat 
11.12.2018.

Tilapalvelut on yhteistyössä ulkopuolisen konsultin kanssa pyytänyt avointa 
hankintamenettelyä käyttäen 16.1.2019 päivätyllä tarjouspyynnöllä tarjoukset 
Anttolan koulun liikuntasalista.

Hankinta ylittää kansallisen kynnysarvon, mutta ei EU-kynnysarvoa. Hankintailmoitus 
julkaistiin HILMA-ilmoituskanavassa ja tarjouspalvelussa 16.1.2019.

Tarjouspyynnön mukaan valintaperusteena on halvin hinta.  Laatutekijät on asetettu 
vähimmäisvaatimuksena tarjoavan yrityksen sekä käytettävän työnjohdon osalta.

Määräaikaan mennessä urakkatarjouksen antoivat seuraavat toimijat:

Rakennusurakka:

Karjalan Rakennus ja Maalaus Oy, Rkl Avikainen Oy, Rakennusliike V. Mättölä Oy sekä 
Rakennustoimisto Aripe Oy.

LVI-urakka

Suomen Talotekniikka Mikkeli Oy, Star Expert Oy, Teknocon Oy sekä JP Yhtiöt Oy

Sähköurakka:

Sähkötoimisto Kenttälä Oy, Mikkelin Sähköasennus Oy, Harri Haavikko Oy, Sensio Oy, 
Caverion Suomi Oy sekä Saimaan Sähkötyö Oy.

Talousarviovalmistelussa hankkeen kooksi on arvioitu 1,6 milj. euroa (alv 0 %) joka on 
varattu täysimääräisesti vuodelle 2019. Hankkeen kustannuksia on toteutunut jo 
vuodelle 2018 suunnittelun osalta noin 100 000 euroa.

Voittaneiden tarjousten perusteella päivitetty kustannusarvio Anttolan koulun 
liikuntasalille on 2,16 M€. (2 923 €/brm²). Kustannusten nousuun vaikuttaa osaksi 
uuden koulun väestönsuojatilojen rakentaminen liikuntasalin yhteyteen.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus hyväksyy Anttolan koulun liikuntasalin seuraavat edullisimmat 
urakkatarjoukset

Rakennusurakka: Rakennusliike V. Mättölä Oy, 1 447 000 euroa (alv 0 %)

LVI-urakka: Star Expert Oy, 207 000 euroa (alv 0 %)

Sähköurakka: Mikkelin Sähköasennus Oy, 63 764 euroa (alv 0 %)
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sekä myöntää hankkeelle aloitusluvan ja oikeuttaa tilapalvelut solmimaan 
urakkasopimuksen edellä hyväksyttyjen urakoitsijoiden kanssa normaalein 
sopimusehdoin.

Tarjouksen hyväksymisestä tehty päätös ei vielä muodosta sopimusta, vaan sopimus 
syntyy vasta urakkasopimuksen allekirjoituksilla.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä muutti esitystä siten, että hankinta 
keskeytetään ja hankinta kilpailutetaan uudelleen valtuuston hyväksymän 
määrärahan mukaisesti.

Lisäksi Jarno Strengell esitti Pekka Pöyryn ja Soile Kuitusen kannattamana, että 
edullisin tarjous hyväksytään edellyttäen, että kaupunginvaltuusto myöntää 
investointiin lisämäärärahan (560.000 euroa).

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän 
esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian ratkaistavaksi äänestyksellä 
siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän muutosesitystä, äänestävät kyllä ja ne, jotka 
kannattavat Jarno Strengellin esitystä, äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja 
suoritetussa äänestyksessä annettiin 5 kyllä-ääntä (Minna Pöntinen, Olli Miettinen, 
Juha Vuori, Liisa Ahonen, Jyrki Koivikko) ja ei-ääntä (Soile Kuitunen, Markku Aholainen, 
Jarno Strengell, Kirsi Olkkonen, Petri Pekonen, Pekka Pöyry). 

Puheenjohtaja totesi, että Jarno Strengellin esitys on tullut kaupunginhallituksen 
päätökseksi.

Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Olli Miettinen jättivät asiasta eriävän mielipiteen.

Kaupunginvaltuusto, 18.03.2019, § 29

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto myöntää Anttolan koulun 
liikuntasalin investointiin 560 000,00 euron suuruisen lisämäärärahan.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Jussi Marttinen esitti, ettei 
lisämäärärahaa myönnetä. Kukaan ei kannattanut esitystä, joten se raukesi.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.

Tiedoksi
Tilapalvelut/Jarkko Hyttinen, talouspalvelut, Meidän IT ja talous/kirjanpito, tarjouksen 
jättäneet
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Kaupunginhallitus, § 396,05.11.2018
Kaupunginvaltuusto, § 132,12.11.2018
Kaupunginhallitus, § 116,11.03.2019
Kaupunginvaltuusto, § 30, 18.03.2019

§ 30
Lisämäärärahaesitys Kiinteistö Oy Mikkelin Mannerheimintie 30:n osakekannan ostamiseen

MliDno-2018-2328

Kaupunginhallitus, 05.11.2018, § 396

Valmistelijat / lisätiedot:
Hannu Peltomaa
Hannu.Peltomaa@mikkeli.fi
kaupungingeodeetti

Kiinteistö Oy Mikkelin Mannerheimintie 30 omistaa osoitteessa Mannerheimintie 30 
rakennetun kiinteistön, jossa aiemmin toimi Berner Pultti Oy Mikkeli -niminen 
kiinnitystarvikeliike. Berner Pultti Oy Mikkelin toiminnan loputtua kiinteistö on siitä 
lähtien ollut omistajillaan myytävien tai itse jalostettavien kohteiden salkussa. 
Kiinteistön kiinteistötunnus on 491-2-6-99, pinta-ala 2.481 m , asemakaavamerkintä 2

ALT (liike- ja pienteollisuusrakennusten korttelialue) ja rakennusoikeus 2.000 k-m . 2

Kiinteistöllä sijaitsee noin 1.200 k-m  suuruinen liike- ja varastorakennus.2

Kiinteistön ostamisesta kaupungille alueen muuttuvan maankäytön tarpeiden 
tyydyttämiseksi on neuvoteltu maanomistajan kanssa. Kiinteistön arvosta on pyydetty 
liitteenä oleva arvio (Arviointitoimisto Oy Mikko Helenius & Co), jonka mukaan 
kiinteistön arvo on hintaluokassa 350.000 euroa +/- 10 %.

Maanomistajan kanssa käytyjen neuvottelujen lopputulemana on nyt päädytty 
esittämään, että alueen tulevaisuudessa muuttuvan maankäytön tarpeiden 
tyydyttämiseksi kaupunki ostaisi kiinteistön hintaan 600.000 euroa. Myyjä on jo 
puoleltaan hyväksynyt neuvottelujen lopputuloksen siten, että se sitoutuu myymään 
kiinteistön kyseisellä rahasummalla, mikäli ostamisesta tehdään tätä tarkoittava 
kaupungin päätös joka saa lainvoiman. Kauppasumma poikkeaa selvästi ylöspäin 
kiinteistöarvion määrittämästä arvon ylärajasta, mutta kyseessä on neuvottelutulos, 
jonka muotoutumiseen on vaikuttanut yleinen tietoisuus alueen tulevaisuudessa 
muuttuvasta maankäytöstä ja maankäytön tarpeista.

Kiinteistön tilat ovat tällä hetkellä tyhjiä ja kaupunki voi kaupan toteutuessa neuvotella 
kiinteistön välittömästä jatkokäytöstä uusien vuokralaisten kanssa.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että Mikkelin kaupunki ostaa Kiinteistö Oy Mikkelin 
Mannerheimintie 30:ltä osoitteessa Mannerheimintie 30 sijaitsevan kiinteistön 491-2-6-
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99 rakennuksineen 600.000 euron kauppahinnalla ja muutoin tavanomaisin kaupan 
ehdoin. Kaupunginhallitus oikeuttaa kaupungingeodeetin ja kaupunginlakimiehen 
valmistelemaan lopullinen allekirjoitettava kauppakirja.

Lisäksi kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se päättää myöntää 
kaupan toteuttamista varten 600.000 euron suuruisen lisämäärärahan.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Esittelijä täydensi esitystään siten, että kauppa toteutetaan tavanomaisin kaupan 
ehdoin edellyttäen, että kaupunginvaltuusto myöntää esitetyn lisämäärärahan. 
Hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto, 12.11.2018, § 132

Kokouksen oheismateriaalina ovat Kiinteistö Oy Mikkelin Mannerheimintie 30 
kiinteistöarvio ja kauppakirjaluonnos.

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää myöntää kaupan 
toteuttamista varten 600.000 euron suuruisen lisämäärärahan.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Jussi Marttinen esitti valtuutettu Raimo 
Heinäsen kannattamana asian palauttamista uuteen valmisteluun.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava 
kannatettu esitys ja esitti asian ratkaistavaksi äänestämällä siten, että ne, jotka 
kannattavat asian käsittelyn jatkamista tässä kokouksessa äänestävät jaa ja ne, jotka 
kannattavat asian palauttamista uuteen valmisteluun, äänestävät ei. Äänestysesitys 
hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 46 jaa ääntä ja 5 ei ääntä.
Puheenjohtaja totesi, että asian käsittelyä jatketaan tässä kokouksessa.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.

Merkitään, että äänestysluettelo liitetään pöytäkirjaan. Liite 1.

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko tämän pykälän käsittelyn jälkeen klo 14.12 
- 14.17.

Kaupunginhallitus, 11.03.2019, § 116

Valmistelijat / lisätiedot:
Hannu Peltomaa



Mikkeli Pöytäkirja 3/2019 17 ( )66
Kaupunginvaltuusto 18.03.2019

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginhallitus päätti 05.11.2018 § 396 ostaa kiinteistön 491-2-6-99. Kiinteistön 491-
2-6-99 omistaa Kiinteistö Oy Mikkelin Mannerheimintie 30. Kiinteistö Oy Mikkelin 
Mannerheimintie 30 hallitsee ainoastaan kiinteistöä 491-2-6-99, eikä sillä ole mitään 
muita omistuksia. Kaupungin ostopäätöksen jo lainvoimaistuttua myyjän edustajat 
ilmoittivat, että kauppa tulisikin toteuttaa siten, että kaupunki ostaisi 
kiinteistöosakeyhtiön eli Kiinteistö Oy Mikkelin Mannerheimintie 30 koko 
osakekannan. Asiasta neuvoteltiin ja tässä yhteydessä kävi ilmi, että myyjä ei toteuta 
kauppaa, mikäli se tulee kaupungin päätöksen mukaisesti toteuttaa 
kiinteistökauppana. Kaupan tosiasiallinen kohde ja kauppasumma olisivat edelleen 
samat, mutta kiinteistökaupan asemesta tulisi tehdä kauppa kiinteistöosakeyhtiön 
osakkeista. Kauppaa ei kuitenkaan voi tällä tavoin toteuttaa tekemättä asiasta uutta 
päätösesitystä ja päätöstä. Kaupunki on tutkinut Kiinteistö Oy Mikkelin 
Mannerheimintien tilinpäätöstiedot ja niissä ei ole ilmennyt mitään tavanomaisesta 
poikkeavaa, joten enempää riskiä kiinteistöosakeyhtiön ostaminen kaupungille ei 
sisällä.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ostaa Kiinteistö Oy Mikkelin Mannerheimintie 30 koko 
osakekannan (osakkeet 1-880) 600.000 euron kauppahinnalla ja muutoin liitteenä 
olevasta kauppakirjaluonnoksesta ilmenevin ehdoin.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä täydensi esitystään seuraavasti: 
kaupunginhallitus päättää ostaa Kiinteistö Oy Mikkelin Mannerheimintie 30 koko 
osakekannan (osakkeet 1-880)  600.000 euron kauppahinnalla ja kauppa toteutetaan 
tavanomaisin kaupan ehdoin edellyttäen, että kaupunginvaltuusto myöntää esitetyn 
lisämäärärahan. 

Lisäksi kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se päättää myöntää 
kaupan toteuttamista varten 600.000 euron suuruisen lisämäärärahan.

Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko esittelijän muutettu esitys hyväksyä yksimielisesti. 
Hyväksyttiin.

Merkitään, että pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastettiin kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 18.03.2019, § 30

Kokouksen oheismateriaalina on Kiinteistö Oy Mikkelin Mannerheimintie 30:n 
kauppakirjaluonnos.

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää myöntää kaupan 
toteuttamista varten 600.000 euron suuruisen lisämäärärahan.

Päätös
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Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Talouspalvelut, Meidän IT ja talous Oy/kirjanpito, osakkeiden omistajat
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Kaupunginhallitus, § 119,11.03.2019
Kaupunginvaltuusto, § 31, 18.03.2019

§ 31
Mikkelin kaupungin osallistuminen Järvi-Suomen Peruskirjaan (Finnish Lakeland Statement)

MliDno-2019-489

Kaupunginhallitus, 11.03.2019, § 119

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouni Riihelä
Jouni.Riihela@mikkeli.fi
tekninen johtaja

Mikkelin kaupungin aloitteesta ryhdyttiin syksyllä 2018 valmistelemaan 
asiakokonaisuutta, jolla Saimaan ja Vuoksen järvialtaan alueen kaupungit ja kunnat, 
maakunnat ja aluehallinnon viranomaiset profiloituvat puhtaan ja elinvoimaisen 
luonnon- ja toimintaympäristön toimijoiksi. Loppuvuoden 2018 aikana työ muotoutui ”
Saimaa Peruskirjaksi”, jonka hyväksymisellä alueen toimijat pyrkivät aktiivisesti 
erottumaan positiivisesti alueista ja vesistöistä, joissa on veden laatuun liittyviä 
ongelmia. Ajatus ”peruskirjasta” rinnastuu Yhdistyneiden Kansakuntien peruskirjaan. 
Talven 2019 aikana käyty keskustelu on johtanut siihen, että Peruskirja-alueeksi 
nostetaan Saimaan rinnalle laajempaa maantieteellistä aluetta käsittävä termi Järvi-
Suomi (Finnish Lakeland).

Aihetta on valmisteltu Mikkelin kaupungin johdolla ja valmisteluryhmään on ollut 
kutsuttuna edustajia Etelä-Savon ELY-keskuksesta, Lappeenrannan ja Imatran 
kaupungeista, Lappeenrannan seudun ympäristövalvonnasta, Mikkelin kehitysyhtiö 
Miksei Oy:stä ja Etelä-Savon maakuntaliitosta. Valmisteluryhmän vetäjänä toiminut 
Mikkelin kaupungin tekninen johtaja Jouni Riihelä on toiminut kontaktihenkilönä Järvi-
Suomen kuntiin ja muihin organisaatioihin.

Peruskirja vahvistaa Saimaan ja Järvi-Suomen alueella jo olemassa olevia kestävän ja 
vastuullisen kehityksen ja matkailun, elinvoiman lisäämisen, tutkimustoiminnan ja 
tuotekehityksen sekä vesienhoidon toimenpiteitä. Niistä mainittakoon esimerkiksi 
Saimaa Geopark -tavoite, maakunnalliset virkistysalueet, Saimaan vesiliikenteen 
kehittämishanke, Smart Pohjois-Savo -tavoite, goSaimaan ja Saimaa-sopimuksen sekä 
maakunnallisten matkailustrategioiden tavoitteet jne. Peruskirja tavoittelee koko 
vesistöalueen (Vuoksen vesistöaltaan, sisältäen Saimaan lisäksi myös Kallaveden, 
Pielisen ja Höytiäisen altaat) tutkimukseen ja teollisuuden tuotekehitykseen 
perustuvaa kasvua ja elinvoimaa. Peruskirja ei rajaa, vaan kannustaa kehittämään 
tasavertaisesti uudenlaisia tuotannon, suojelun ja aktiivisuuden toimintoja koko 
toiminta-alueella.

Valmisteluryhmä on tehnyt Peruskirjan tekstiosuudesta luonnosversion (esitetty 
myöhemmin pykälätekstin yhteydessä). Peruskirja tultaisiin hyväksymään vastaavilla 
hallitus- ja valtuustopäätöksillä kaikissa, laajasti ymmärrettynä Vuoksen vesialtaan 
rantakaupungeissa ja -kunnissa, maakuntien liitoissa sekä alueellisissa ELY-keskusten 
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organisaatioissa. Päätösten ajankohta on kevättalvi 2019. Imatran kaupunginvaltuusto 
ja Puumalan kaupunginvaltuusto ovat ensimmäisinä kuntina käsitelleet asian 
kokouksessaan.

Kaikkiaan Järvi-Suomen Peruskirjan allekirjoittavia tahoja on kutsuttu 41. Aluerajaus 
on määritelty valmisteluryhmässä siten, että allekirjoittaviin organisaatioihin kuuluvat 
ne kaupungit ja kunnat, jotka ovat virallisesti määritelty Saimaan pääaltaan 
rantakunniksi (näitä on 21) sekä ne Vuoksen vesistöalueen järvialtaan rantakaupungit 
ja -kunnat, joiden alueelle ulottuu Saimaan väyläverkko (näitä on 12, Pohjois-Savossa 
ja Pohjois-Karjalassa). Alue on esitetty liitekartassa.

Kunnat ja kaupungit (33 kpl): Enonkoski, Heinävesi, Iisalmi, Imatra, Joensuu, Joroinen, 
Juuka, Juva, Kaavi, Kitee, Kontiolahti, Kuopio, Lapinlahti, Lappeenranta, Lemi, 
Leppävirta, Lieksa, Liperi, Mikkeli, Nurmes, Outokumpu, Polvijärvi, Puumala, 
Rantasalmi, Ruokolahti, Rääkkylä, Savitaipale, Savonlinna, Siilinjärvi, Sulkava, 
Taipalsaari, Tuusniemi ja Varkaus.

Maakuntaliitot (4 kpl) ovat: Etelä-Karjala, Etelä-Savo, Pohjois-Karjala ja Pohjois-Savo.

ELY-keskukset (4 kpl) ovat: Kaakkois-Suomi, Etelä-Savo, Pohjois-Savo, Pohjois-Karjala.

Muut koko Vuoksen vesistöalueen kunnat ja kaupungit voidaan kutsua Saimaan 
Peruskirjan allekirjoittajiksi myöhemmin. Näitä kuntia on kaikkien neljän maakunnan 
alueella sekä ulkopuolella.

Peruskirjan teksti kuuluu näin:

”JÄRVI-SUOMEN PERUSKIRJA

Meidän sukupolvemme on saanut perinnöksi upean Vuoksen vesistön – Saimaan, 
Kallaveden, Höytiäisen ja Pielisen. Alue on ainutlaatuinen kokonaisuus puhtaita vesistöjä, 
tuhansia saaria ja henkeäsalpaavia maisemia.

Puhdas vesi ja järviluonto tarjoavat elinvoimaa ja hyvinvointia. Elinvoima ei synny 
itsestään. Se vaatii meiltä sitoutumista ja tekoja – tutkimukseen perustuvaa tuotekehitystä 
teollisuudessa ja oikeaa asennetta ympäristöä kohtaan. Järvemme on meillä lainassa ja 
siksi tehtävänämme on turvata alueen puhtaus, monimuotoisuus ja elinvoimaisuus tuleville 
sukupolville – isältä pojalle, äidiltä tyttärelle.

Tämän peruskirjan allekirjoituksella haluamme siirtää järvialueemme ympäristöperintöä 
eteenpäin:

toteuttamalla kestävää kehitystä,
vahvistamalla alueen elinvoimaa,
edistämällä vastuullista matkailua ja virkistyskäyttöä,
tukemalla monitieteistä järvialueiden tutkimusta
parantamalla vesistön elinympäristöjä ja veden laatua.

Me allekirjoittajat sitoudumme suojelemaan alueemme vesistöä ja edistämään alueen 
elinvoimaa. Yhteistyön tarkemmat periaatteet, tavoitteet ja onnistumisen mittarit 
määritellään erillisissä yhteistyösopimuksissa, jotka ratifioidaan Finnish Lakeland Forum -
tapahtumassa 2020. 
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Tämä peruskirja on pitkäjänteinen ja jatkuva kehityspolku: sukupolvien välinen viestikapula 
puhtaan Saimaan puolesta. Peruskirja määritellään ja allekirjoitetaan uuden sukupolven 
toimesta 25 vuoden välein.

Mikkelissä 5.6.2019

Allekirjoitukset/kuntaorganisaatio, asema”

Peruskirjan allekirjoitustilaisuus on Mikkelissä, maailman ympäristöpäivänä 5.6.2019, 
kaupungissa järjestettävän kansallinen vesistökunnostusverkoston vuosiseminaarin 
yhteydessä. Vuosiseminaari on vuosittainen, vakiintunut tutkija- ja 
kehittäjätapaaminen, johon osallistuu asiantuntijoita ja päättäjiä ELY-keskuksista, 
kuntaorganisaatioista, SYKE:stä sekä paikallisista vesienhoito-organisaatioista. 
Peruskirjan allekirjoitustilaisuus on arvokas tapahtuma, jossa kuullaan aiheeseen 
liittyviä alustuksia ja kannanottoja.

Peruskirjan allekirjoittaminen ja sen toimenpiteisiin sitoutuminen on osoitus 
henkisestä valmiudesta itäisen Suomen yhteisen vesistöalueen elinvoimaisuuden 
kehittämiseen ilman kunta-, maakunta- tai muitakaan hallinnon rajoja. 
Allekirjoittamalla Peruskirjan kunta- ja maakuntaorganisaatiot voivat omissa 
kehittämistoimissaan hyödyntää Järvi-Suomen vesialueen positiivisia maine- ja 
imagotekijöitä. Samalla Peruskirja antaa uuden työvälineen teknisiin ja tutkimukseen 
perustuvien veden laadun kehittämisen tapoihin yhdessä muiden kehittäjä- ja 
tutkimusorganisaatioiden kanssa.

Peruskirjan allekirjoittajina ovat julkisorganisaatiot. Myös muilla toimijoilla (esim. 
yliopistot ja ammattikorkeakoulut, yritykset, muut kunnat ja kehittäjätahot) on 
mahdollisuus liittyä mukaan vuonna 2020, jolloin työtä jatketaan Finnish Lakeland 
Forum -nimisen kansainvälisen tutkimus- ja kehittäjäkonferenssin merkeissä, jonka 
pitopaikaksi on kaavailtu Etelä-Karjalaan. Vuoden 2020 -konferenssin järjestelyvastuita 
sekä Peruskirjassa mainittuja ratifiointiteemoja varten perustetaan erityinen Järvi-
Suomi-ryhmä, jonne kutsutaan jäseniä maantieteellisesti kattavasti koko Vuoksen 
vesistön alueelta.

Vaikutukset:

Päätöksellä on pitkäaikaisia myönteisiä vaikutuksia laajasti ajateltuna koko Vuoksen 
vesistön tilaan, kestävän matkailuun ja käyttöön, tutkimukseen ja elinvoiman 
varmistamiseen.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että Mikkelin kaupunki hyväksyy ja 
sitoutuu edellä esitetyn Järvi-Suomen Peruskirjan tavoitteisiin ja valtuuttaa 
kaupunginjohtajan allekirjoittamaan Peruskirjan Mikkelin kaupungin puolesta.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että tekninen johtaja Jouni Riihelä selosti asiaa kaupunginhallitukselle.
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Kaupunginvaltuusto, 18.03.2019, § 31

Liitteet
1 Liite Kv Järvi-Suomi Peruskirja - kutsukirje

Kokouksen oheismateriaalina on Järvi-Suomen Peruskirjan esittelyaineisto.

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että Mikkelin kaupunki hyväksyy ja 
sitoutuu edellä esitetyn Järvi-Suomen Peruskirjan tavoitteisiin ja valtuuttaa 
kaupunginjohtajan allekirjoittamaan Peruskirjan Mikkelin kaupungin puolesta.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että tekninen johtaja Jouni Riihelä selosti asiaa kaupunginvaltuustolle.

Tiedoksi
Asumisen ja toimintaympäristön palvelualue/Jouni Riihelä
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Kaupunkiympäristölautakunta, § 34,19.02.2019
Kaupunginhallitus, § 117,11.03.2019
Kaupunginvaltuusto, § 32, 18.03.2019

§ 32
Aiemmin vuokrattuna olleiden tonttien myyminen / siirtymäajan säännösten soveltaminen

MliDno-2018-1297

Kaupunkiympäristölautakunta, 19.02.2019, § 34

Valmistelijat / lisätiedot:
Hannu Peltomaa, Jukka Savolainen
Hannu.Peltomaa@mikkeli.fi
kaupungingeodeetti

Mikkelin kaupunginvaltuusto käsitteli edellisen kerran tonttien hinnoittelua ja tonttien 
luovutusperiaatteita kokouksessaan 12.6.2017. Kokouksessa päätettiin uudistaa 
kaupungin tonttien hinnoittelu sekä muut luovutusperiaatteet. Päätös tuli 
voimaan 1.1.2018 lukien kuitenkin siten, että uusien ensi kertaa luovutettavien 
tonttien osalta sitä sovelletaan heti ja että aiemmin vuokralla olleita tontteja myydään 
vuoden 2019 loppuun saakka kaupunginvaltuuston päätökseen 11.11.2013 § 132 
mukaisella hinnoittelulla. 

Vuoden 2013 tontinluovutusperiaatteissa on seuraava tonttien hinnantarkastusta 
määrittävä ehto: Teknisellä lautakunnalla on oikeus harkintansa mukaan tontin 
maaperä-, sijainti yms. tekijöiden perusteella alentaa edellä mainittuja omakoti- ja 
rivitalotonttien yksikköhintoja enintään 20 % ja korottaa enintään 200 %. Vuoden 2013 
päätöksessä ei ole hinnantarkastusmekanismia kerrostalotonteille. Nyt on kuitenkin 
katsottu, että hinnantarkastusmekanismi olisi tarpeellinen myös kerrostalotonttien 
osalta.

Ehdotus
Esittelijä: Jouni Riihelä, tekninen johtaja

Kaupunkiympäristölautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuuston päätökseen 12.6.2017 § 38 tehdään 
seuraava lisäys:

Aiemmin vuokralla olleita tontteja myydään vuoden 2019 loppuun 
saakka kaupunginvaltuuston päätöksen 11.11.2013 § 132 mukaisella hinnoittelulla, 
mutta kuitenkin siten, että kaupunkiympäristölautakunnalla on oikeus alentaa 
myytävien kerrostalotonttien yksikköhintoja enintään 20 % ja korottaa enintään 200 
%. Siirtymäajan käyttämiseksi riittää, että tontinostaja on ilmoittanut kirjallisesti 
kaupungille halukkuutensa tontin ostoon vuoden 2019 loppuun mennessä.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 11.03.2019, § 117
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Valmistelijat / lisätiedot:
Hannu Peltomaa

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuuston 
päätökseen 12.6.2017 § 38 tehdään seuraava lisäys:

Aiemmin vuokralla olleita tontteja myydään vuoden 2019 loppuun 
saakka kaupunginvaltuuston päätöksen 11.11.2013 § 132 mukaisella hinnoittelulla, 
mutta kuitenkin siten, että kaupunkiympäristölautakunnalla on oikeus alentaa 
myytävien kerrostalotonttien yksikköhintoja enintään 20 % ja korottaa enintään 200 
%. Siirtymäajan käyttämiseksi riittää, että tontinostaja on ilmoittanut kirjallisesti 
kaupungille halukkuutensa tontin ostoon vuoden 2019 loppuun mennessä.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto, 18.03.2019, § 32

Ehdotus

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuuston 
päätökseen 12.6.2017 § 38 tehdään seuraava lisäys:

Aiemmin vuokralla olleita tontteja myydään vuoden 2019 loppuun 
saakka kaupunginvaltuuston päätöksen 11.11.2013 § 132 mukaisella hinnoittelulla, 
mutta kuitenkin siten, että kaupunkiympäristölautakunnalla on oikeus alentaa 
myytävien kerrostalotonttien yksikköhintoja enintään 20 % ja korottaa enintään 200 
%. Siirtymäajan käyttämiseksi riittää, että tontinostaja on ilmoittanut kirjallisesti 
kaupungille halukkuutensa tontin ostoon vuoden 2019 loppuun mennessä.

Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Asumisen ja toimintaympäristön palvelualue/Hannu Peltomaa, Jukka Piispa
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Kaupunginhallitus, § 118,11.03.2019
Kaupunginvaltuusto, § 33, 18.03.2019

§ 33
Kattilansillan päiväkoti, esisopimus Mikalo Oy

MliDno-2018-1415

Kaupunginhallitus, 11.03.2019, § 118

Valmistelijat / lisätiedot:
Jarkko Hyttinen

Tilapalvelut on yhteistyössä Mikalo Oy:n kanssa valmistellut Kattilansillan päiväkodin 
rakentamista. Uusi päiväkoti korvaa Laajalammen alueella olevat kolme muuta 
varhaiskasvatuksen yksikköä.

Vuokrauksen pääperiaatteet

Päiväkodin omistaja ja vuokranantaja on Mikalo Oy.

Päiväkodin vuokralainen on vuokraus- ja käyttöpalvelut, joka edelleen vuokraa 
kiinteistön varhaiskasvatukselle.

Vuokra-aika on 25 vuotta.

Vuokraus- ja käyttöpalvelut -tulosyksikkö maksaa Mikalo Oy:lle kiinteistön 
pääomavuokran (esisopimuksen liite 5) ja hallintopalvelusopimuksen (esisopimuksen 
liite 6) mukaiset hallintokulut. 4,0 M€ investointi 25 vuoden poistoajalla ja nykyisellä (3 
%) korkotasolla johtaa noin 12 €/brm /kk pääomavuokratasoon. Todellinen 2  

vuokrataso määräytyy toteutuneiden kustannusten mukaisesti.

Ylläpidon osalta tilapalvelut vastaa vuokra-aikana kaikista kiinteistön huolto-, käyttö-, 
korjaus- ja kunnossapitokustannuksista (vastuunjako esisopimuksen liite 7). 
Ylläpitokustannus on noin 4,5 €/m , josta muodostuu ylläpitovuokra.2

Vuokraus- ja käyttöpalvelut veloittaa pääomavuokran sekä ylläpitovuokran 
varhaiskasvatukselta.

Hankkeen päätiedot

Hanke kilpailutetaan jaettuna urakkana, jossa rakennusurakoitsija toimii työmaan 
pääurakoitsijana. Päiväkodin urakkalaskenta on käynnissä ja hankintapäätöksen tekee 
Mikalo Oy:n hallitus. Tarjousten jättöaika päättyy 25.3.2019.

Alustava toteutusaika on 5/2019 – 6/2020.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se päättää hyväksyä liitteenä 
olevan esisopimuksen Mikalo Oy:n kanssa sekä oikeuttaa kiinteistöjohtajan 
allekirjoittamaan sen. Varsinaisen vuokrasopimuksen osalta kaupunginvaltuusto 
oikeuttaa kaupunginhallituksen solmimaan sen, sekä tekemään siihen vähäisiä 
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tarkennuksia esisopimuksessa kuvattujen periaatteiden mukaisesti. Esisopimus 
voidaan allekirjoittaa heti.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto, 18.03.2019, § 33

Liitteet
1 Liite Kv Kattilansillan päiväkoti, vuokrasopimuksen esisopimus

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä liitteenä olevan 
esisopimuksen Mikalo Oy:n kanssa sekä oikeuttaa kiinteistöjohtajan allekirjoittamaan 
sen. Varsinaisen vuokrasopimuksen osalta kaupunginvaltuusto oikeuttaa 
kaupunginhallituksen solmimaan sen, sekä tekemään siihen vähäisiä tarkennuksia 
esisopimuksessa kuvattujen periaatteiden mukaisesti. Esisopimus voidaan 
allekirjoittaa heti.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että valtuutettu Markku Kakriainen (Mikalo Oy:n hallituksen pj) ja 
varavaltuutettu Kalle Nieminen (Mikalo Oy:n hallituksen vpj) ilmoittivat olevansa 
esteellisiä ja poistuivat kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ajaksi. Ilmoitukset 
hyväksyttiin.

Tiedoksi
Mikalo Oy/Hannu Sormunen, tilapalvelut/Jarkko Hyttinen, vuokraus- ja käyttöpalvelut
/Linda Asikainen
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Kaupunginhallitus, § 120,11.03.2019
Kaupunginvaltuusto, § 34, 18.03.2019

§ 34
Itä-Suomen päihdehuollon kuntayhtymän purkusopimus

MliDno-2016-1037

Kaupunginhallitus, 11.03.2019, § 120

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka Savolainen
jukka.savolainen@mikkeli.fi
kaupunginlakimies

Itä-Suomen päihdehuollon kuntayhtymän purkutyö on edennyt jäsenkuntien 
hyväksymisvaiheeseen. Purkutyöstä järjestettiin jäsenkunnille työkokous 26.9.2018 
Mikkelissä.

Kuntayhtymän yhtymävaltuusto esittää jäsenkunnille purkusopimusta 
hyväksyttäväksi. Purkusopimuksessa sovitaan muun muassa kuntayhtymän 
purkamisesta, kuntayhtymän eläkemenoperusteisten kustannusten käsittelystä sekä 
jälkitöiden hoitovastuusta. Suurimmat purkutyön käytännön asiat on jo hoidettu. 
Palvelutuotanto ja osa henkilöstöstä siirtyivät liikkeenluovutuksena uudelle 
työnantajalle vuoden 2018 alusta. Maa- ja metsäomaisuuden myynti toteutettiin viime 
syksynä, jonka ansiosta kuntayhtymän taloustilanne on hyvä. On arvioitu, että 
kuntayhtymä pystyy palauttamaan jäljellä olevien jäsenkuntien peruspääomat 
täysimääräisesti. Mikkelin kaupungin osuus kuntayhtymän peruspääomasta 
on 123.692,40 € (10,8%).

Edellisen kerran, kun kuntayhtymää yritettiin purkaa (vuonna 2016), kariutui 
purkaminen kuntayhtymästä nyt jo eronneiden kuntien asemaan ja vastustukseen. 
Nyt samanlaista vastustusta purkutyölle ei ole odotettavissa.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että Mikkeli hyväksyy liitteen 
mukaisen Itä-Suomen päihdehuollon kuntayhtymän purkusopimuksen.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto, 18.03.2019, § 34

Liitteet
1 Liite Kv Purkusopimusesitys

Ehdotus
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Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että Mikkeli hyväksyy liitteen 
mukaisen Itä-Suomen päihdehuollon kuntayhtymän purkusopimuksen.

Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Itä-Suomen päihdehuollon kuntayhtymä/Janne Tapola, muut jäsenkunnat, 
talouspalvelut, Meidän IT ja talous/kirjanpito
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Kaupunginhallitus, § 122,11.03.2019
Kaupunginvaltuusto, § 35, 18.03.2019

§ 35
Palvelusuunnitelmassa esitettyjen sopeutustoimenpiteiden vahvistaminen

MliDno-2019-158

Kaupunginhallitus, 11.03.2019, § 122

Valmistelijat / lisätiedot:
Heikki Siira, Tiia Tamlander
heikki.siira@mikkeli.fi, tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja, vt. taloussuunnittelupäällikkö

Talousarvion 2019 mukaan palvelusuunnitelman valmistuessa maaliskuussa 2019 
päätetään palvelusuunnitelman linjauksiin perustuen yksilöidyistä 
sopeutustoimenpiteistä, jotka vaikuttavat palvelujen laatuun ja määrään. 
Palvelusuunnitelman tarkistamiseen kytkeytyy myös jo aiemmin sovittujen 
henkilöstösäästötavoitteiden tarkistaminen, joiden toteuttamisen edellytyksenä on 
palvelujen laatuun ja määrään tehtävät muutokset. Palvelusuunnitelmaa on käsitelty 
kaupunginhallituksessa 4.3.2019 ja YT-neuvottelukunnassa 7.3.2019.

Vuoden 2019 talousarviokirjan s. 25 mukaan kaupungin taloudellisena tavoitteena on 
nostaa vuosikate 25–30 miljoonan euron tasolle vuodesta 2020 alkaen. 
Suunnitelmakaudelle 2020–2023 tasapainotustarpeeksi arvioitiin 10–15 miljoonaa 
euroa talousarviossa 2019 jo sovittujen kaupunkirakenneselvityksen toimenpiteiden 
lisäksi. Talouden tasapainotustarvetta on talousarvion 2019 hyväksymisen jälkeen 
lisännyt Essoten odotettua suurempi n. 15 000 000 euron alijäämä vuodelta 2018, 
jonka vuoksi Essoten kuntalaskutus ylitti talousarvion Mikkelin osalta 11 000 000 
euroa eli kuntalaskutus oli noin 191 000 000 euroa. Essoten talousarvion 2019 
mukaisen 184 000 000 euron kuntalaskutuksen arvioidaan ylittyvän selvästi myös 
vuonna 2019. Mikkelin kaupunki edellyttää Essotelta yhteensä 6 miljoonan euron 
talouden sopeutusta vuosina 2019–2021, mikä sisällytetään lisätalousarvioon.

Palvelusuunnitelmassa esitetyt toimenpiteet ja niiden vuosittaiset euromääräiset 
vaikutukset on esitetty esityslistan liitteessä. Palvelusuunnitelmaesityksen mukaisten 
toimenpiteiden vaikutus vuosina 2019–2022 on yhteensä 13 155 000 euroa. Kun 
huomioidaan kaupunkirakenneselvityksessä jo hyväksyttyjen säästötoimenpiteiden 
yhteisvaikutus v. 2019–2022, 7 068 304 euroa, on palvelusuunnitelmassa esitettyjen ja 
kaupunkirakenneselvityksen toimenpiteiden yhteisvaikutus vuosina 2019–2022 
kaikkiaan 20 223 304 euroa ilman veronkorotuksia.

Talouden tasapainotustoimenpiteisiin sisältyy 7 000 0000 euroa verokorotuksia 
vuodelle 2020. Veronkorotuksista ja niiden kohdentumisesta tulo- ja kiinteistöveroihin 
päätetään talousarvion 2020 yhteydessä. Veronkorotukset sisältäen talouden 
tasapainotustoimenpiteet ovat yhteensä 27 223 304 euroa vuosina 2019–2022, ja 
lisäksi kaupunkirakenneselvityksen vaikutukset 2023–2024 huomioiden talouden 
tasapainotustoimenpiteet ovat yhteensä 29 023 598 euroa vuosina 2019–2024.
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1.  

Aluekoulujen investointimallia selvitetään kokonaisuutena mm. elinkaarimallilla. Esitys 
investointien toteutusmallista ja suunnitelma aluekoulujen rakentamisaikataulusta 
tehdään keväällä 2019.

Palvelusuunnitelman yhteydessä hyväksytyt talouden tasapainotustoimenpiteet 
viedään talousarvioon 2019 lisämäärärahamuutoksina talouden seurannan 3/2019 
käsittelyn yhteydessä. Tässä yhteydessä kohdistetaan myös palvelusuunnitelman 
mukaisten säästöjen jakautuminen toimialueille. Liitteenä on lisätalousarvio vuosille 
2019–2022.

Ennen lopullisia päätöksiä on huolehdittava, että valmistelu sisältää päätöksen 
sisällöstä ja luonteesta riippuen tarpeen mukaan henkilökunnan YT-menettelyn, 
kuntalaisten kuulemisen ja/tai muut selvitykset, kuten yritys-, maaseutu- ja 
lapsivaikutusten arvioinnin.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy palvelusuunnitelman, 
talouden tasapainotustoimenpiteet ja toimenpiteiden pohjalta tehdyn lisätalousarvion 
vuodelle 2019 ja taloussuunnitelman vuosille 2020–2022. Palvelusuunnitelman 
yhteydessä hyväksytyt talouden tasapainotustoimenpiteet viedään talousarvioon 2019 
lisämäärärahamuutoksina talouden seurannan 3/2019 käsittelyn yhteydessä.

Lisäksi todetaan, että jokaisesta palvelurakenteeseen vaikuttavasta muutoksesta 
tehdään toimivaltaisten toimielimien erilliset hallinnolliset päätökset kuntalain ja 
Mikkelin kaupungin hallintosäännön edellyttämällä tavalla.

Edelleen kaupunginhallitus toteaa, että liitteessä esiin tuotu esitys veronkorotusten 
tarpeesta huomioidaan vuoden 2020 veroprosenteista päätettäessä.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana

Markku Aholainen esitti Pekka Pöyryn kannattamana, että leikkaus yksityisteiden 
avustuksesta poistetaan.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän esitystä, äänestävät jaa 
ja ne, jotka kannattavat Markku Aholaisen esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys 
hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 3 jaa-ääntä (Jyrki Koivikko, 
Armi Salo-Oksa, Juha Vuori) ja 8 ei-ääntä (Markku Aholainen, Minna Pöntinen, 
Liisa Ahonen, Soile Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno Strengell, Kirsi Olkkonen, 
Pekka Pöyry). Puheenjohtaja totesi, että Markku Aholaisen muutosesitys on 
tullut kaupunginhallituksen päätökseksi.

Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan 
seuraavan eriävän mielipiteen:
"Mikkelin kaupungin taloustilanne on tällä hetkellä erittäin vaikea. Vuoden 2018 
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2.  

tulos on arviolta 13,3 miljoonaa euroa negatiivinen. Vuoden 2019 tulos näyttää 
olevan noin 10 miljoonaa euroa negatiivinen ja kumulatiivinen alijäämä tämän 
vuoden jälkeen on 17,6 miljoonaa euroa. Isot kaupungin palvelurakennetta 
korjaavat investoinnit ovat käynnistymässä. Kaupungin talouden 
sopeuttamistarve on seuraavien kahden vuoden aikana lähes 15 miljoonaa 
euroa.
Mikkelin kaupungin palvelurakenne on verrokkikaupunkeja kalliimpi. Taustalla 
ovat aiemmat kuntaliitokset, kaupungistumisen aiheuttama muuttoliike sekä 
väestön väheneminen, joiden aiheuttamaan sopeuttamistarpeeseen ei ole 
reagoitu aiemmin.

Talous kääntyy positiiviseksi, jos toimintakatteeseen saadaan vuonna 2019 10 
meuron ja vuonna 2020 lisää 10 meuron sopeutus. Tällöin toimintakate kasvaisi 
kahtena peräkkäisenä vuonna hiukan alle nollan prosentin vauhtia ja tämän 
jälkeen entisellä kasvulla. Vuoteen 2021 mennessä kaupungin talous ei käänny 
positiiviseksi ilman veronkorotusta ja 20 miljoonan euron sopeutusta – vuosina 
2019 ja 2020. Samalla kaikissa aiemmin tehdyissä päätöksissä on sopeutus 
saatava täydellisesti täytäntöön."
 
Armi Salo-Oksa esitti Jyrki Koivikon kannattamana, että säästöä ei hyväksytä 
osaksi palvelusuunnitelman esitystä, koska ”Mikkelin kaupungin konsernissa 
olevien kiinteistöyhtiöiden taholta on useaan otteeseen annettu lausunto, että 
niiden yhdistämisestä ei ole heti saatavissa suoria säästöjä. Arvioiden mukaan 
yhtiöiden yhdistämisestä tulee fuusioitumisvuonna ennemminkin kuluja kuin 
säästöjä. Nyt jo on nähty saatavan säästöjä yhtiöiden välisen yhteistyön 
tuloksena. Säästöjä yhteistyön tiivistämisen avulla on saatavissa jatkossakin 
ilman fuusioprosessin aloittamista. Pakottamalla yhtiöt yhteen vapaaehtoisen 
yhteistyön sijaan, saattaa vain vaikeuttaa tilannetta.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän esitystä, äänestävät jaa 
ja ne, jotka kannattavat Armi Salo-Oksan esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys 
hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa-ääntä (Markku 
Aholainen, Minna Pöntinen, Liisa Ahonen, Soile Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno 
Strengell, Kirsi Olkkonen, Pekka Pöyry) ja 3 ei-ääntä (Jyrki Koivikko, Armi Salo-
Oksa, Juha Vuori). Puheenjohtaja totesi, että esittelijän esitys on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi.

Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan 
seuraavan eriävän mielipiteen:
"Mikkelin kaupungin konsernissa olevien kiinteistöyhtiöiden taholta on useaan 
otteeseen annettu lausunto, että niiden yhdistämisestä ei ole heti saatavissa 
suoria säästöjä. Arvioiden mukaan yhtiöiden yhdistämisestä tulee 
fuusioitumisvuonna ennemminkin kuluja kuin säästöjä. Nyt jo on nähty saatavan 
säästöjä yhtiöiden välisen yhteistyön tuloksena. Säästöjä yhteistyön tiivistämisen 
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avulla on saatavissa jatkossakin ilman fuusioprosessin aloittamista. Pakottamalla 
yhtiöt yhteen vapaaehtoisen yhteistyön sijaan, saattaa vain vaikeuttaa tilannetta."
 
Markku Aholainen esitti Pekka Pöyryn kannattamana, että Otavan 
yhteispalvelupisteen siirrosta kirjastolle luovutaan.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän esitystä, äänestävät jaa 
ja ne, jotka kannattavat Markku Aholaisen esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys 
hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 3 jaa-ääntä (Jyrki Koivikko, 
Armi Salo-Oksa, Juha Vuori) ja 8 ei-ääntä (Markku Aholainen, Minna Pöntinen, 
Liisa Ahonen, Soile Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno Strengell, Kirsi Olkkonen, 
Pekka Pöyry). Puheenjohtaja totesi, että Markku Aholaisen muutosesitys on 
tullut kaupunginhallituksen päätökseksi.
 
Esittelijä muutti esitystään siten, että liikuntapaikkakohdasta poistetaan 
maininta Kisakaaresta ja summa puolitetaan 200.000 euroon (60.000 euroa 
vuodelle 2020 ja 140.000 euroa vuodelle 2021). Armi Salo-Oksa esitti Juha Vuori 
kannattamana, että liikuntapaikkojen kustannuksia alennetaan 400 000 € 
kahden vuoden aikana lautakunnan selvityksen perusteella.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän muutosesityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän 
muutosesitystä, äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Armi Salo-Oksan esitystä 
äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä 
annettiin 8 jaa-ääntä (Markku Aholainen, Minna Pöntinen, Liisa Ahonen, Soile 
Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno Strengell, Kirsi Olkkonen, Pekka Pöyry) ja 3 ei-
ääntä (Jyrki Koivikko, Armi Salo-Oksa, Juha Vuori). Puheenjohtaja totesi, 
että esittelijän muutosesitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan 
seuraavan eriävän mielipiteen:
"Kaupungin vaikean taloustilanteen vuoksi tarvitaan toimenpiteitä kaupungin 
kustannusten alentamiseksi. Selvityksen perusteella tehtävän kustannusten 
alentaminen tulisi olla alkuperäisen esityksen mukainen 400 000 € muutetun 
200 000 € sijasta."
 
Markku Aholainen esitti Pekka Pöyryn kannattamana, että Otavan ja Anttolan 
nuorisotilat yhdistetään koulujen yhteyteen ja kokonaissäästö on 30.000 euroa 
kohdennettuna vuodelle 2020. Muilta osin selvitetään nuorisotilojen 
palveluverkko yhdessä nuorten kanssa.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän esitystä, äänestävät jaa 
ja ne, jotka kannattavat Markku Aholaisen esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys 
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hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 3 jaa-ääntä (Jyrki Koivikko, 
Armi Salo-Oksa, Juha Vuori) ja 8 ei-ääntä (Markku Aholainen, Minna Pöntinen, 
Liisa Ahonen, Soile Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno Strengell, Kirsi Olkkonen, 
Pekka Pöyry). Puheenjohtaja totesi, että Markku Aholaisen muutosesitys on 
tullut kaupunginhallituksen päätökseksi.

Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan eriävän 
mielipiteen. 
 
Esittelijä muutti esitystään siten, että aluejohtokuntia koskevasta esityksestä 
poistetaan maininta kumppanuuspöydästä ja säästö pienennetään 75.000 
euroon (12.500 euroa vuosille 2020 ja 2021 ja 50.000 euroa vuodelle 2022). Armi 
Salo-Oksa esitti Jyrki Koivikon kannattamana, että aluejohtokuntien 
toiminnasta leikataan 160.000 euroa vuodesta 2021 alkaen.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän muutosesityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän 
muutosesitystä, äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Armi Salo-Oksan esitystä 
äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä 
annettiin 8 jaa-ääntä (Markku Aholainen, Minna Pöntinen, Liisa Ahonen, Soile 
Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno Strengell, Kirsi Olkkonen, Pekka Pöyry) ja 3 ei-
ääntä (Jyrki Koivikko, Armi Salo-Oksa, Juha Vuori). Puheenjohtaja totesi, 
että esittelijän muutosesitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan 
seuraavan eriävän mielipiteen:
"Kaupungin vaikean taloustilanteen vuoksi tarvitaan toimenpiteitä kaupungin 
kustannusten alentamiseksi. Kokoomus ei voi hyväksyä sitä, että Mikkelin 
kaupunki säästää ennemmin kehittämisrahoista kuin hallinnosta." 
 
Markku Aholainen esitti Kirsi Olkkosen kannattamana, että kirjastoratkaisussa 
säästötavoite on 70.000 euroa kohdistettuna vuodelle 2020 ja kirjastojen 
palveluverkosta ja -rakenteesta tehdään erillinen kehittämisprojekti.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän muutosesityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat  esittelijän esitystä, 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Markku Aholaisen esitystä, äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 3 jaa-ääntä 
(Jyrki Koivikko, Armi Salo-Oksa, Juha Vuori) ja 8 ei-ääntä (Markku Aholainen, 
Minna Pöntinen, Liisa Ahonen, Soile Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno Strengell, 
Kirsi Olkkonen, Pekka Pöyry). Puheenjohtaja totesi, että Markku Aholaisen 
muutosesitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan eriävän 
mielipiteen.
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Esittelijä muutti esitystään siten, että lukion ja muun toisen asteen toimintojen 
säästötavoite on 150.000 euroa kohdennettuna vuodelle 2022. Lisäksi Armi Salo-
Oksa esitti Jyrki Koivikon kannattamana, että "Ristiinan lukio lakkautetaan 
vuonna 2020. Kaikki opiskelijat ja henkilökunta mahtuvat Mikkelin lukion tiloihin  
ilman lisäkustannuksia. Lisäksi alkuperäisen esityksen mukaisesti yhdistetään 
Mikkelin etä- ja aikuislukio sekä Otavian Nettilukio. Kehitetään lukioiden sekä 
korkeakoulujen ja toisen asteen ammatillisen koulutuksen yhteistyötä. 
Kehittämistyön yhteydessä päätetään aikuislukiokoulutuksen sijoittumisesta 
konsernissa."

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän muutosesityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän 
muutosesitystä, äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Armi Salo-Oksan esitystä 
äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä 
annettiin 8 jaa-ääntä (Markku Aholainen, Minna Pöntinen, Liisa Ahonen, Soile 
Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno Strengell, Kirsi Olkkonen, Pekka Pöyry) ja 3 ei-
ääntä (Jyrki Koivikko, Armi Salo-Oksa, Juha Vuori). Puheenjohtaja totesi, 
että esittelijän muutosesitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan 
seuraavan eriävän mielipiteen:
"Kaupungin vaikean taloustilanteen vuoksi tarvitaan toimenpiteitä kaupungin 
kustannusten alentamiseksi."
 
Armi Salo-Oksa esitti Jyrki Koivikon kannattamana, ettei lentokentän säästöä 
hyväksytä osaksi palvelusuunnitelman esitystä.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän esitystä, äänestävät jaa 
ja ne, jotka kannattavat Armi Salo-Oksan esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys 
hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa-ääntä (Markku 
Aholainen, Minna Pöntinen, Liisa Ahonen, Soile Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno 
Strengell, Kirsi Olkkonen, Pekka Pöyry) ja 3 ei-ääntä (Jyrki Koivikko, Armi Salo-
Oksa, Juha Vuori). Puheenjohtaja totesi, että esittelijän esitys on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan 
seuraavan eriävän mielipiteen:
"Kaupunginhallitus on päättänyt jo kesäkuussa 2018, että lentokentän toimintaa 
tullaan tarkastelemaan uudelleen kesäkuussa 2019. Kokoomus ei halua 
vaarantaa tällä hetkellä olevia sopimusneuvotteluja, jotka ovat jo varsin pitkällä. 
Peräänkuulutamme myös toimia, jotta kaupunki kuulee asiassa Maavoimien 
esikuntaa."
 
Esittelijä muutti esitystään siten, ettei tuntikehykseen kohdenneta säästöjä. 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko esittelijän muutettu esitys hyväksyä 
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yksimielisesti. Hyväksyttiin. 
 
Armi Salo-Oksa esitti Jyrki Koivikon kannattamana, ettei sosiaali- ja 
terveyspalveluiden säästöä hyväksytä osaksi palvelusuunnitelman esitystä. 
Perustelu "Kokoomus ei näe realistisena 6 miljoonan euron säästöjä kolmessa 
vuodessa Essoten toiminnasta ottaen huomioon laskennallisen 2,6 % 
vuosittaisen sote-kustannusten nousun sekä alueemme vanhenevan väestön. 
Lisäksi Essote on jo nyt yksi valtakuntamme edullisimmin sote-palveluja 
tuottavista organisaatioista. Kaupungin omistajaohjausta on tehostettava niin, 
että Essoten kustannusten nousua on edelleen hillittävä ja palvelurakennetta on 
tehostettava. Säästöjä ei ole realistista ottaa osaksi palvelusuunnitelmaa, sillä 
kyseinen asia ei ole kaupunginhallituksen päätösvallan alainen."

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän esitystä, äänestävät jaa 
ja ne, jotka kannattavat Armi Salo-Oksan esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys 
hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa-ääntä (Markku 
Aholainen, Minna Pöntinen, Liisa Ahonen, Soile Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno 
Strengell, Kirsi Olkkonen, Pekka Pöyry) ja 3 ei-ääntä (Jyrki Koivikko, Armi Salo-
Oksa, Juha Vuori). Puheenjohtaja totesi, että esittelijän esitys on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan 
seuraavan eriävän mielipiteen:
"Kokoomus ei näe realistisena 6 miljoonan euron säästöjä kolmessa vuodessa 
Essoten toiminnasta ottaen huomioon laskennallisen 2,6 % vuosittaisen sote-
kustannusten nousun sekä alueemme vanhenevan väestön. Lisäksi Essote on jo 
nyt yksi valtakuntamme edullisimmin sote-palveluja tuottavista organisaatioista. 
Kaupungin omistajaohjausta on tehostettava niin, että Essoten kustannusten 
nousua on edelleen hillittävä ja palvelurakennetta on tehostettava. Säästöjä ei 
ole realistista ottaa osaksi palvelusuunnitelmaa, sillä kyseinen asia ei ole 
kaupunginhallituksen päätösvallan alainen."
 
Arrmi Salo-Oksa esitti Jyrki Koivikon kannattamana lisätoimenpiteeksi, että 
Vanhalan koulu lakkautetaan vuonna 2020. Kalevankankaan koulun kirjaston 
lopetettua toimintansa. Vanhalan koulun oppilaat mahtuvat Kalevankankaan 
koulun tiloihin ilman lisätilojen rakentamista. Säästötavoite 160.000 euroa. 

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän esitystä, äänestävät jaa 
ja ne, jotka kannattavat Armi Salo-Oksan esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys 
hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa-ääntä (Markku 
Aholainen, Minna Pöntinen, Liisa Ahonen, Soile Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno 
Strengell, Kirsi Olkkonen, Pekka Pöyry) ja 3 ei-ääntä (Jyrki Koivikko, Armi Salo-
Oksa, Juha Vuori). Puheenjohtaja totesi, että esittelijän esitys on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi. 
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Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan 
seuraavan eriävän mielipiteen:
"Kaupungin vaikean taloustilanteen vuoksi tarvitaan toimenpiteitä kaupungin 
kustannusten alentamiseksi. Kalevankankaan koulun kirjaston lopetettua 
toimintansa. Vanhalan koulun oppilaat mahtuvat Kalevankankaan koulun tiloihin 
ilman lisätilojen rakentamista."
 
Armi Salo-Oksa esitti Jyrki Koivikon kannattamana lisätoimenpiteeksi, että 
"Sopeutustoimien tuloksena haetaan yhteensä 6 %:n säästövaikutusta 
henkilöstökustannuksista huomioiden sijaisuudet, määräaikaisuudet ja 
eläköitymiset. Jos tämä ei riitä, haetaan säästöjä Yhteistoimintalain (Laki 
työnantajan ja henkilöstön välisestä yhteistoiminnasta kunnissa; https://www.
finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2007/20070449) § 4 kautta. Lisäksi esitän, että 
sopeutustoimien vaikutus henkilöstökustannuksissa on 2,2 miljoonaa euroa 
vuonna 2019, 2,2 miljoonaa euroa vuonna 2020 sekä miljoona euroa vuonna 
2021."

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän esitystä, äänestävät jaa 
ja ne, jotka kannattavat Armi Salo-Oksan esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys 
hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa-ääntä (Markku 
Aholainen, Minna Pöntinen, Liisa Ahonen, Soile Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno 
Strengell, Kirsi Olkkonen, Pekka Pöyry) ja 3 ei-ääntä (Jyrki Koivikko, Armi Salo-
Oksa, Juha Vuori). Puheenjohtaja totesi, että esittelijän esitys on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan 
seuraavan eriävän mielipiteen:
"Kaupungin vaikean taloustilanteen vuoksi tarvitaan toimenpiteitä kaupungin 
kustannusten alentamiseksi."
 
Armi Salo-Oksa esitti Jyrki Koivikon kannattamana lisätoimenpiteeksi, että 
varhaiskasvatukseen suunnitellut lisäkustannukset vuodesta 2020 alkaen 
(375.000,00 € vuodessa) siirretään vuodelle 2024 taloustilanteen niin salliessa. 
Tätä uutta palvelua ei voida laittaa täytäntöön kaupungin vaikean taloustilanteen 
vuoksi.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän esitystä, äänestävät jaa 
ja ne, jotka kannattavat Armi Salo-Oksan esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys 
hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa-ääntä (Markku 
Aholainen, Minna Pöntinen, Liisa Ahonen, Soile Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno 
Strengell, Kirsi Olkkonen, Pekka Pöyry) ja 3 ei-ääntä (Jyrki Koivikko, Armi Salo-
Oksa, Juha Vuori). Puheenjohtaja totesi, että esittelijän esitys on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi. 



Mikkeli Pöytäkirja 3/2019 37 ( )66
Kaupunginvaltuusto 18.03.2019

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

14.  

15.  

16.  

Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan 
seuraavan eriävän mielipiteen:
"Kaupungin vaikean taloustilanteen vuoksi tarvitaan toimenpiteitä kaupungin 
kustannusten alentamiseksi. Näitä uusia kustannuslisäyksiä ei voida laittaa 
täytäntöön kaupungin vaikean taloustilanteen vuoksi."
 
Esittelijä muutti esitystään siten, että verotulojen tavoitetta korotetaan 1.500.000 
eurolla eli yhteensä 8.800.000 euroon. Armi Salo Oksa esitti Jyrki Koivikon 
kannattamana, että verotulojen lisäys tavoite on 7.000.000 euroa (0,5 
prosenttiyksikön veronkorotusta esitetyn 1,0 prosenttiyksikön sijasta). 

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
esittelijän muutosesityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän 
muutosesitystä, äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Armi Salo-Oksan esitystä 
äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä 
annettiin 8 jaa-ääntä (Markku Aholainen, Minna Pöntinen, Liisa Ahonen, Soile 
Kuitunen, Petri Pekonen, Jarno Strengell, Kirsi Olkkonen, Pekka Pöyry) ja 3 ei-
ääntä (Jyrki Koivikko, Armi Salo-Oksa, Juha Vuori). Puheenjohtaja totesi, 
että esittelijän muutosesitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Merkitään, että Jyrki Koivikko, Juha Vuori ja Armi Salo-Oksa jättivät asiaan 
seuraavan eriävän mielipiteen:
"Verotuksen kohottaminen yhden prosenttiyksikön tasoisesti 8,8 miljoonalla 
eurolla vaikuttaa ihmisten ostokykyyn, alueen elinvoimaan ja yritysten toiminta- 
ja työllistämisedellytyksiin."
 
Esittelijä täydensi esitystään siten, että "Lisäksi kaupunginhallitus toteaa, että 
palvelusuunnitelman toimenpiteiden toteutumisesta raportoidaan hallitukselle 
kuukausittain. Kaupunginvaltuustolle viedään tiedoksi vastaava raportointi 
neljännesvuosittain talouden seurannan yhteydessä. Seurantaan perustuen 
kaupunginhallitus tarvittaessa päättää toimenpiteistä talouden tasapainon 
saavuttamiseksi. Valmistelutoimet käynnistetään välittömästi 
kaupunginvaltuuston hyväksyttyä toimenpiteet. Hyväksyttyjä toimenpiteitä 
suositellaan toteutettavaksi ennakoidusti. Henkilöstövaikutustavoitteet ovat 
velvoittavia vuoteen 2023 mennessä sekä johtamisen toiminnan ja prosessien 
kehittämisen vaikutukset vuoteen 2021 mennessä." Puheenjohtaja tiedusteli, 
voidaanko esittelijän täydennetty esitys hyväksyä yksimielisesti. Hyväksyttiin.

Muilta osin päätösesitykset hyväksyttiin yksimielisesti.

Merkitään, että pöytäkirjan liitteeksi lisätään palvelusuunnitelman ohjausryhmän 
4.3.2019 kaupunginhallitukselle luovuttama Perlacon Oy:n laatima palvelusuunnitelma 
2019.

Kaupunginvaltuusto, 18.03.2019, § 35
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Liitteet
1 Liite Kv Palvelusuunnitelman toimenpiteet
2 Liite Kv Lisätalousarvio
3 Liite Kv Palvelusuunnitelma 2019
4 Liite Kv Äänestysluettelo, Heikki Nykäsen esitys
5 Liite Kv Äänestysluettelo, Jussi Marttisen esitys
6 Liite Kv Äänestysluettelo, Olli Marjalaakson esitys
7 Liite Kv Äänestysluettelo, Jyrki Koivikon esitys
8 Liite Kv Äänestysluettelo, Mali Soinisen esitys
9 Liite Kv Äänestysluettelo, Elina Höltän esitys
10 Liite Kv Äänestysluettelo, Jaakko Väänäsen esitys
11 Liite Kv Äänestysluettelo, Jaakko Väänäsen esitys
12 Liite Kv Äänestysluettelo, Oskari Valtolan esitys
13 Liite Kv Äänestysluettelo, Juhani Oksmanin esitys
14 Liite Kv Äänestysluettelo, Paavo Puhakan esitys
15 Liite Kv Äänestysluettelo, Juha Vuoren esitys
16 Liite Kv Äänestysluettelo, Eero Ahon esitys
17 Liite Kv Äänestysluettelo, Olli Miettisen esitys
18 Liite Kv Äänestysluettelo, Jyrki Koivikon esitys
19 Liite Kv Äänestysluettelo, Jyrki Koivikon esitys
20 Liite Kv Äänestysluettelo, Pekka Pöyryn esitys

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy palvelusuunnitelman, 
talouden tasapainotustoimenpiteet ja toimenpiteiden pohjalta tehdyn lisätalousarvion 
vuodelle 2019 ja taloussuunnitelman vuosille 2020–2022. Palvelusuunnitelman 
yhteydessä hyväksytyt talouden tasapainotustoimenpiteet viedään talousarvioon 2019 
lisämäärärahamuutoksina talouden seurannan 3/2019 käsittelyn yhteydessä.

Päätös
Palvelusuunnitelman käsittelyn aluksi kaupunginhallituksen puheenjohtaja, 
kaupunginjohtaja ja henkilöstöjohtaja käyttivät puheenvuorot.

Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Heikki Nykänen esitti valtuutettujen 
Raimo Heinäsen, Olli Miettisen, Jaana Strandmanin, Eero Ahon ja Oskari Valtolan 
kannattamana, että palvelusuunnitelma palautetaan uuteen valmisteluun. 
Puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi äänestämällä siten, että ne, jotka kannattavat 
käsittelyn jatkamista tässä kokouksessa äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat asian 
palauttamista uuteen valmisteluun äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja 
suoritetussa äänestyksessä annettiin 35 jaa ääntä ja 16 ei ääntä. Puheenjohtaja totesi, 
että asian käsittelyä jatketaan tässä kokouksessa. Liite 4.

Lisäksi asiasta käydyn keskustelun aikana:

1. Valtuutettu Jussi Marttinen esitti valtuutettujen Jyrki Koivikon, Juhani Oksmanin, 
Vesa Himasen ja Olli Miettisen kannattamana seuraavan muutosesityksen lentokentän 
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toiminnan tarkastamista koskien: Esitän, että Mikkelin lentokentän 200 000 euron 
leikkaus poistetaan säästölistalta, koska tulevaisuudessa lentokenttätoiminta on 
elinvoimamme kannalta tärkeässä asemassa.

2. Varavaltuutettu Olli Marjalaakso esitti valtuutettujen Olli Miettisen, Jyrki Koivikon, 
Raimo Heinäsen, Vesa Himasen ja Jussi Marttisen kannattamana 
palvelusuunnitelmaan talouden sopeuttamisen keinona 0,5 prosenttiyksikön 
veronkorotusta esitetyn 1,0 prosenttiyksikön sijasta.

3. Valtuutettu Jyrki Koivikko esitti valtuutettu Mali Soinisen kannattamana, että 
yksityisteiden avustuksista palautetaan aiemmin esitetty 100 000 euron säästö.

4. Valtuutettu Mali Soininen esitti valtuutettu Paavo Puhakan kannattamana 
seuraavan muutosesityksen aluejohtokuntia koskien: Aluejohtokuntien toiminnasta 
leikataan vuodesta 2021 alkaen 160 000,00 €, kuten alkuperäisessä päätösesityksessä. 
Kaupungin vaikean taloustilanteen vuoksi tarvitaan toimenpiteitä kaupungin 
kustannusten alentamiseksi. Kokoomus ei voi hyväksyä sitä, että Mikkelin kaupunki 
säästää ennemmin kehittämisrahoista kuin hallinnosta.

5. Valtuutettu Elina Hölttä esitti valtuutettu Eero Ahon kannattamana 
nuorisotilaverkoston rakenteellista uudistamista kaupunginjohtajan alkuperäisen 
esityksen pohjalta. Siirretään Ristiinan, Kattilansillan ja Rantakylän nuorisotilat 
koulujen yhteyteen, kehitetään täten myös koulunuorisotyötä. Lakkautetaan Anttolan 
ja Otavan nuorisotilat, koska Walttikorttia hyödyntämällä nuorilla on mahdollisuus 
käyttää muita olemassa olevia tiloja ja siten voidaan turvata turvalliset, terveet ja 
toimivat tilat nuorisotyölle. Tavoitellaan säästöä 105 000 €.

6. Valtuutettu Jaakko Väänänen esitti valtuutettu Jussi Marttisen kannattamana 
seuraavan esityksen lisätoimenpiteeksi: Talouteen voidaan vaikuttaa säästötoimilla, 
mutta siihen voidaan vaikuttaa myös elinvoimaa lisäämällä esimerkiksi 
houkuttelevalla kaavoituspolitiikalla. Mikkelin väki vähenee 400 henkeä vuodessa ja 
kaupunki menettää verotuloja yli miljoona euroa vuodessa, väestön vähenemiseen on 
puututtava voimakkaasti, siihen voidaan vaikuttaa esim. yleiskaavoituksilla, joita on 
valmisteilla kantakaupungin ja Ristiinan alueille, molemmat ovat vetovoimaisia 
Saimaaseen rajoittuvia asukkaita houkuttavia alueita lähellä palveluja. Yleiskaavoitus 
tulee valmistella siten, että rantarakennusoikeutta lisätään ja rannalle mahdollistetaan 
vakituinen asuminen ja vapaa-ajan asunnon muuttaminen vakituiseksi.

7. Valtuutettu Jaakko Väänänen esitti valtuutettu Jussi Marttisen kannattamana 
seuraavan esityksen lisätoimenpiteeksi: Kaupungin on puututtava rakenteisiin, yksi on 
orkesteri, jonka vuosimenot ovat lähes miljoona euroa. Ehdotan, että orkesterin 
toiminta tulee muuttaa siten, että sen tulee toimia markkinaehtoisesti. Orkesterin 
tulee lippu- tai esiintymistuloillaan kattaa kulunsa, sopeutumisaika 2020.

8. Valtuutettu Oskari Valtola esitti valtuutettujen Olli Miettisen ja Raimo Heinäsen 
kannattamana seuraavan esityksen lisätoimenpiteeksi: Henkilöstökustannusten 
sopeuttaminen 6 %:lla, lisäsäästö 5,4 miljoonaa €. Sopeutustoimien tuloksena haetaan 
yhteensä 6 %:n säästövaikutusta henkilöstökustannuksista huomioiden sijaisuudet, 
määräaikaisuudet ja eläköitymiset. Jos tämä ei riitä, haetaan säästöjä 
Yhteistoimintalain (Laki työnantajan ja henkilöstön välisestä yhteistoiminnasta 
kunnissa; ) § 4 kautta. Lisäksi https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2007/20070449
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esitän, että sopeutustoimien vaikutus henkilöstökustannuksissa on 2,2 miljoonaa 
euroa vuonna 2019, 2,2 miljoonaa euroa vuonna 2020 sekä miljoona euroa vuonna 
2021. Kaupungin vaikean taloustilanteen vuoksi tarvitaan toimenpiteitä kaupungin 
kustannusten alentamiseksi.

9. Valtuutettu Juhani Oksman esitti valtuutettujen Eero Ahon ja Jussi Marttisen 
kannattamana seuraavan muutosesityksen sosiaali- ja terveyspalveluiden 
säästötavoitetta koskien: Esitän, että kyseistä säästöä ei hyväksytä osaksi 
palvelusuunnitelman esitystä. En näe realistisena 6 miljoonan euron säästöjä 
kolmessa vuodessa Essoten toiminnasta ottaen huomioon laskennallisen 2,6 % 
vuosittaisen sote-kustannusten nousun sekä alueemme vanhenevan väestön. Lisäksi 
Essote on jo nyt yksi valtakuntamme edullisimmin sote-palveluja tuottavista 
organisaatioista. Kaupungin omistajaohjausta on tehostettava niin, että Essoten 
kustannusten nousua on edelleen hillittävä ja palvelurakennetta on tehostettava. 
Säästöjä ei ole realistista ottaa osaksi palvelusuunnitelmaa, sillä kyseinen asia ei ole 
kaupunginhallituksen päätösvallan alainen.

10. Valtuutettu Vesa Himanen esitti, että liikuntapaikkojen rahoituksen supistuksen 
tulee koskea ainoastaan ruutukaava-aluetta, ei entisiä liitoskuntia.

11. Valtuutettu Paavo Puhakka esitti valtuutettujen Juha Vuoren ja Jyrki Koivikon 
kannattamana kirjastoverkon muutoksia taloudellisten säästöjen saamiseksi 
kaupunginjohtajan alkuperäisen esityksen pohjalta (Apila-malli), kustannusvaikutus 
300 000 €.

12. Valtuutettu Juha Vuori esitti valtuutettu Jyrki Koivikon kannattamana, että 
liikuntapaikkojen kustannuksia alennetaan 400 000,00 € kahden vuoden aikana 
lautakunnan selvityksen perusteella.

13. Valtuutettu Eero Aho esitti valtuutettujen Juha Vuoren ja Jussi Marttisen 
kannattamana seuraavan esityksen lisätoimenpiteeksi: Esitän, että 
varhaiskasvatukseen suunnitellut lisäkustannukset vuodesta 2020 alkaen (375 000,00 
€ vuodessa) siirretään vuodelle 2024 taloustilanteen niin salliessa. Tätä uutta palvelua 
ei voida laittaa täytäntöön kaupungin vaikean taloustilanteen vuoksi.

14. Valtuutettu Olli Miettinen esitti valtuutettu Jyrki Koivikon kannattamana, että 
konserniyhtiöiden yhdistämistä koskevaa säästöä ei hyväksytä osaksi 
palvelusuunnitelman esitystä. Mikkelin kaupungin konsernissa olevien 
kiinteistöyhtiöiden taholta on useaan otteeseen annettu lausunto, että niiden 
yhdistämisestä ei ole heti saatavissa suoria säästöjä. Arvioiden mukaan yhtiöiden 
yhdistämisestä tulee fuusioitumisvuonna ennemminkin kuluja kuin säästöjä. Nyt jo on 
nähty saatavan säästöjä yhtiöiden välisen yhteistyön tuloksena. Säästöjä yhteistyön 
tiivistämisen avulla on saatavissa jatkossakin ilman fuusioprosessin aloittamista. 
Pakottamalla yhtiöt yhteen vapaaehtoisen yhteistyön sijaan, saattaa vain vaikeuttaa 
yhtiöiden tilannetta.

15. Valtuutettu Jyrki Koivikko esitti valtuutettujen Mali Soinisen ja Jussi Marttisen 
kannattamana lisätoimenpiteeksi, että Ristiinan lukio lakkautetaan vuonna 2020. 
Kaikki opiskelijat ja henkilökunta mahtuvat Mikkelin lukion tiloihin ilman 
lisäkustannuksia. Lisäksi kaupunginjohtajan alkuperäisen esityksen mukaisesti 
yhdistetään Mikkelin etä- ja aikuislukio sekä Otavian Nettilukio. Kehitetään lukioiden 
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sekä korkeakoulujen ja toisen asteen ammatillisen koulutuksen yhteistyötä. 
Kehittämistyön yhteydessä päätetään aikuislukiokoulutuksen sijoittumisesta 
konsernissa. Kaupungin vaikean taloustilanteen vuoksi tarvitaan toimenpiteitä 
kaupungin kustannusten alentamiseksi.

16. Valtuutettu Jyrki Koivikko esitti valtuutettu Mali Soinisen kannattamana 
lisätoimenpiteeksi, että Vanhalan koulu lakkautetaan vuonna 2020 Kalevankankaan 
koulun kirjaston lopetettua toimintansa. Vanhalan koulun oppilaat mahtuvat 
Kalevankankaan koulun tiloihin ilman lisätilojen rakentamista. Kaupungin vaikean 
taloustilanteen vuoksi tarvitaan toimenpiteitä kaupungin kustannusten alentamiseksi. 
Kalevankankaan koulun kirjaston lopetettua toimintansa Vanhalan koulun oppilaat 
mahtuvat Kalevankankaan koulun tiloihin ilman lisätilojen rakentamista.

17. Valtuutettu Pekka Pöyry esitti valtuutettujen Petri Pekosen, Jaakko Väänäsen ja 
Satu Taavitsaisen kannattamana seuraavan toimenpidealoitteen:

”Keskustan valtuustoryhmä esittää, että valtuustossa 18.3.2019 käsittelyssä olevassa 
palvelusuunnitelman talouden tasapainoitustoimenpiteissä esitettyyn kunnallisveron 
1 %-yksikön tuottotason mahdolliseen korotukseen ja veropohjan kohdentamiseen 
palataan vuoden 2020 talousarviokäsittelyn yhteydessä.
Edellytyksenä kunnallisveron nostolle on, että palvelusuunnitelman talouden 
tasapainoitustoimenpiteissä mainitut muut toimenpiteet vastuutuksineen ja 
henkilösopeutuksen aikatauluineen on saatu annettujen seikkaperäisten selvitysten 
pohjalta liikkeelle. Erityisenä tarkastelun kohteena on Essoten ja sen hallituksen 
antama uskottava ja luotettava selvitys kuluvan ja tulevien vuosien kuntayhtymän 
kuntien maksuosuuksien tasosta.
Elleivät edellä mainitut asiat ole edenneet määrällisesti ja aikataulullisesti, velvoitetaan 
kaupunginhallitus avaamaan ja valmistelemaan kaupungin taloutta tervehdyttävä 
palvelurakennesuunnitelma uudelleen.”

 

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi, puheenjohtaja totesi, että on tehty 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeavia esityksiä.

1. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Jussi Marttisen muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Jussi Marttisen esitystä äänestävät 
ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 33 jaa ääntä ja 
18 ei ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut 
kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 5.

Merkitään, että valtuutettu Jyrki Koivikko jätti seuraavan eriävän mielipiteen: ”Ensin 
tulee rauhassa selvittää lentokentän muut mahdolliset liiketoiminta- ja 
elinvoimamahdollisuudet, joihin liittyviä neuvotteluja käydään yhä parasta aikaa. 
Maavoimien esikunnan kanssa tulee jatkaa keskustelua Mikkelin lentokentän 
tarpeellisuudesta puolustusvoimille. Lentokenttä on olennainen Mikkelin elinvoiman 
kehittämisen kannalta.”

2. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Olli Marjalaakson muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
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äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat varavaltuutettu Olli Marjalaakson esitystä 
äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 34 
jaa ääntä, 16 ei ääntä ja yksi tyhjä ääni. Puheenjohtaja totesi, että 
kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 6.

3. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Jyrki Koivikon muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Jyrki Koivikon esitystä äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 40 jaa ääntä ja 11 
ei ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut 
kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 7.

4. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Mali Soinisen muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Mali Soinisen esitystä äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 39 jaa ääntä ja 12 
ei ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut 
kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 8.

5. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Elina Höltän muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Elina Höltän esitystä äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 40 jaa ääntä ja 11 
ei ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut 
kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 9.

6. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Jaakko Väänäsen muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Jaakko Väänäsen esitystä 
äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 26 
jaa ääntä, 22 ei ääntä ja 3 tyhjää ääntä. Puheenjohtaja totesi, että 
kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 10.

7. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Jaakko Väänäsen muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Jaakko Väänäsen esitystä 
äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 42 
jaa ääntä, 8 ei ääntä ja yksi tyhjä ääni. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen 
esitys on tullut kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 11.

8. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Oskari Valtolan muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Oskari Valtolan esitystä äänestävät 
ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 33 jaa ääntä, 16 
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ei ääntä ja 2 tyhjää ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on 
tullut kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 12.

9. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Juhani Oksmanin muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Juhani Oksmanin esitystä 
äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 32 
jaa ääntä, 14 ei ääntä ja 5 tyhjää ääntä. Puheenjohtaja totesi, että 
kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 13.

10. Vesa Himasen muutosesitystä ei kannatettu, joten se raukesi.

11. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Paavo Puhakan muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Paavo Puhakan esitystä äänestävät 
ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 35 jaa ääntä, 13 
ei ääntä ja 3 tyhjää ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on 
tullut kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 14.

12. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Juha Vuoren muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Juha Vuoren esitystä äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 39 jaa ääntä, 11 ei 
ääntä ja yksi tyhjä ääni. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on 
tullut kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 15.

13. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Eero Ahon muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Eero Ahon esitystä äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 36 jaa ääntä, 12 ei 
ääntä ja 3 tyhjää ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on 
tullut kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 16.

14. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Olli Miettisen muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Olli Miettisen esitystä äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 36 jaa ääntä, 12 ei 
ääntä ja 3 tyhjää ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on 
tullut kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 17.

15. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Jyrki Koivikon muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Jyrki Koivikon esitystä äänestävät ei. 
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Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 37 jaa ääntä, 11 ei 
ääntä ja 3 tyhjää ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on 
tullut kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 18.

16. Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Jyrki Koivikon muutosesitys hyväksyä 
yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Jyrki Koivikon esitystä äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 39 jaa ääntä, 11 ei 
ääntä ja yksi tyhjä ääni. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on 
tullut kaupunginvaltuuston päätökseksi. Liite 19.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.

Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko valtuutettu Pekka Pöyryn esittämä 
toimenpidealoite hyväksyä yksimielisesti. Ei hyväksytty, joten puheenjohtaja esitti 
asian ratkaistavaksi äänestämällä siten, että ne jotka kannattavat 
kaupunginhallituksen esitystä äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu 
Pekka Pöyryn esittämää toimenpidealoitetta äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin 
ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 17 jaa ääntä, 32 ei ääntä ja 2 tyhjää ääntä. 
Puheenjohtaja totesi, että toimenpidealoite hyväksyttiin. Liite 20.

Merkitään, että äänestysluettelot liitetään pöytäkirjaan. Liitteet 5-20.

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauot klo 19.00-19.10 ja 21.50-22.00.

Merkitään, että valtuutettu Kerttu Hakala poistui kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn aikana ja hänen tilalleen saapui varavaltuutettu Pekka Heikkilä.

Merkitään, että valtuutetut Risto Rouhiainen, Petri Tikkanen, Jaana Vartiainen ja Olli 
Miettinen poistuivat kokouksesta tämän pykälän käsittelyn jälkeen.

Tiedoksi
Talouspalvelut, Meidän IT ja talous/kirjanpito, palvelualueet
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Kaupunginvaltuusto, § 83,18.06.2018
Kaupunginhallitus, § 298,13.08.2018
Kaupunginhallitus, § 357,01.10.2018
Kaupunginvaltuusto, § 121,08.10.2018
Konserni- ja elinvoimajaosto, § 9,05.02.2019
Kaupunginhallitus, § 125,11.03.2019
Kaupunginvaltuusto, § 36, 18.03.2019

§ 36
Valtuustoaloite kansainvälisten perintäyhtiöiden käytöstä luopumiseksi Mikkelin 
kaupungin konsernissa, osakkuusyhteisöissä ja kuntayhtymissä, joissa Mikkelin kaupunki 
on mukana

MliDno-2018-1432

Kaupunginvaltuusto, 18.06.2018, § 83

Valtuutettu Satu Taavitsainen esitti 18.6.2018 SDP:n valtuustoryhmän 
valtuustoaloitteena otsikkoasiasta seuraavaa:

"Mikkelin kaupunki ja sen määräysvallassa olevat tytäryhteisöt muodostavat 
kaupunkikonsernin, jossa on yhteensä 11 merkittävää osakeyhtiötä, 12 asunto- ja tai 
kiinteistöyhtiötä ja neljä säätiötä. Kaupungilla on myös omistusta 15 
osakkuusyhteisössä ja viidessä kuntayhtymässä.

Mikkelin kaupunki itse on luopunut kansainvälisten perintäyhtiöiden käyttämisestä. 
SDP:n valtuustoryhmä on tehnyt asiasta kaksi eri valtuustoaloitetta kahdella 
valtuustokaudella ja olemme tyytyväisiä, että viime kaudella asia eteni ja muuttui. 
Kansainvälisten perintäyhtiöiden käyttämiseen ja toimintaan liittyy paljon ongelmia ja 
maksajiksi joutuivat pääosin pienituloiset asukkaat. Kaikki perintäyhtiöt eivät noudata 
lakia ja perintäkulut ovat aivan kohtuuttomia ja kasvattavat velkasummaa niin, ettei 
ihmiset pysty ikinä maksamaan niitä. He joutuvat ulosottoon. Yli puoli miljoonaa 
ihmistä kamppailee Suomessa vuosittain ulosoton kanssa. Eli suomalaisista joka 
kymmenes henkilö ja yrityksistä joka kuudes on ulosotossa. Tämä heikentää todella 
voimakkaasti ostovoimaa. Vuonna 2017 päätyi noin 320 000 julkisen sektorin sosiaali- 
ja terveydenhuollon asiakasmaksua ulosottoon. Ne olivat tavanomaisia terveyskeskus-
, sairaala-, laitoshoito-, kotipalvelu- ja hammashoitomaksuja.

Myös Etelä-Savossa ulosottomäärät ovat kasvaneet hurjasti. Ulosotto koskettaa 
maakunnassamme yli 14 500 henkilöä. Tosiasiassa ulosotto käy kymmenien tuhansien 
eteläsavolaisten ihmisten voimille, sillä ulosottoon joutuminen ahdistaa myös 
perhettä ja läheisiä. Palkkoja ja eläkkeitä ulosmitataan joka päivä ja ihmisiä häädetään 
kodeistaan.

Ihmisiä, jotka kuitenkin vastuuntuntoisesti yrittävät huolehtia asioistaan ei saa ajaa 
umpikujaan ulosoton toimenpitein. Tilapäinen rahapula, sairastuminen, taikka 
työttömyys eivät saa johtaa elinikäiseen velkavankeuteen, tai konkurssiin, kuten nyt 
tapahtuu.

SDP:n valtuustoryhmä esittää, että Mikkelin kaupunki omistajaohjaa Mikkelin 
kaupungin konsernissa olevia kuntayhtymiä, liikelaitoksia, yhtiöitä, osakkuusyhteisöjä 
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ja säätiöitä niin, että niissä luovutaan kansainvälisten perintäyhtiöiden käyttämisestä 
ja siirrytään esimerkiksi kuntien omistaman Taitoan laskutus- ja perintäpalveluiden 
käyttäjiksi. Erityisesti Mikkelin kaupungin tulee omistajaohjata Etelä-Savon sosiaali- ja 
terveyspalvelujen kuntayhtymää ESSOTEa. Etelä-Savossa vuonna 2017 ulosottoon 
laitettiin 8 300 kappaletta julkisen puolen sote-maksua. Tässä oli vuoteen 2016 
verrattuna nousua yli 1 500 laskua.

Alla lueteltuna tahot, jotka kuuluvat Mikkelin kaupungin konserniin tai 
omistusyhteisöön, joissa on mahdollista omistajaohjata päätöksiä:

Etelä-Savon Sosiaali- ja terveyspalvelujen ky, Itä-Suomen Päihdehuollon ky,
Etelä-Savon kampuskiinteistöt kuntayhtymä, Etelä-Savon Maakuntaliitto, Vaalijalan 
kuntayhtymä,
Etelä-Savon Energia Oy, Huippuenergia Oy, ESE-Tekniikka Oy, ESE-Verkko Oy, 
Haukivuoren Lämpö,
OOOEse Venäjä, OOOEse Ruskij Les, Biohauki Oy, Biosairila Oy, Kiinteistökehitys 
Naistinki Oy,
Metsäsairila Oy, Mikalo Oy, Mikkelin Asumisoikeus Oy, Mikkelin Opiskelija-Asunnot Oy,
Mikkelin Oppilaskiinteistöt Oy, Mikkelin Jäähalli Oy, Mikkelin kehitysyhtiö Miksei Oy,
Etelä-Savon Koulutus Oy, KasvuEsedu Oy, Mikkelin Ravirata Oy, Mikkelin Matkailu Oy,
As Oy Pirttitie III, As Oy Tuppura, As Oy Hirvipari, As Oy Mikkelin Nuottapuisto,
As Oy Mikkelin Hauki-Koivikko, As Oy Partinkartano, Kiint. Oy Ristiinan Suopursu,
Kiint. Oy Kenkäveronniemi, Kiint. Oy Mikkelin Takojankatu 1, Kiint. Oy TeknoGraani,
Kiint. Oy Jääkärinkatu 31, Kiint. Oy Nuottapuisto, Kiint. Oy Mikkelin Tietotaitokortteli,
Kiint. Oy Suksimäki, Mikkelin Arkistotalo Oy, Kyyhkylän Asuntolat Oy, Kiint. Oy 
Vaahteranlehti,
Kiint. Oy Otavan Ketola, Kiint. Oy M:lin mlk:n Kuuselan kulma, As Oy Mikkelin 
Lehmusrivi,
Etelä-Savon Kaapelitelevisio, Kaakkois-Suomen Ammattikorkeakoulu Oy, Mikkelin 
Pesula Oy,
Mikkelin Mikaeli Oy, Kiint. Oy Kattilansillan kauppakeskus, Kiint. Oy Kyyhkylä,
Kiint. Oy Mikkelin Musiikkiopistotalo, Kiint. Oy Mikkelin Torikioski, Haukivuoren 
Vanhustentalosäätiö, Kyyhkylä säätiö, Suomen elinkeinoelämän keskusarkiston säätiö,
Karjala-tietokantasäätiö

Mikkelissä 18.6.2018

Satu Taavitsainen/sd.
Markku Aholainen, Hannu Tullinen, Tapani Korhonen,
Paavo Barck, Arto Seppälä, Jatta Juhola,
Marita Hokkanen, Soile Kuitunen, Raine Lehkonen
Jarno Strengell, Petri Tikkanen, Jaana Vartiainen,
Hanne Vainio"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus, 13.08.2018, § 298
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Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen talous- ja elinviomapalveluiden 
valmisteltavaksi. Lisäksi kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee 
käsitellä kaupunginhallituksessa viimeistään lokakuussa 2018.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 01.10.2018, § 357

Valmistelijat / lisätiedot:
Heikki Siira
heikki.siira@mikkeli.fi
talousjohtaja

Valtuustoaloitteessa (KV 18.6.2018 § 83) Satu Taavitsainen ym. valtuustoaloitteen 
allekirjoittajat esittävät, että Mikkelin kaupunki omistajaohjaa Mikkelin kaupungin 
konsernissa olevia kuntayhtymiä, liikelaitoksia, yhtiöitä, osakkuusyhteisöjä ja säätiöitä 
niin, että niissä luovutaan kansainvälisten perintäyhtiöiden käyttämisestä ja siirrytään 
esimerkiksi kuntien omistaman Taitoan laskutus- ja perintäpalveluiden käyttäjiksi. 
Erityisesti Mikkelin kaupungin tulee omistajaohjata Etelä-Savon sosiaali- ja 
terveyspalvelujen kuntayhtymää Essotea.

Perintäpalvelut ovat hankintalain mukaan kilpailutettavia palveluita, jos hankinnan 
arvo ylittää kansallisen hankintarajan 60.000 euroa. Mikkelin kaupungin konsernin 
hankintaohjeiden KH 124 § 18.4.2017 mukaan yli 5.000 euron hankinnat on 
kilpailutettava.

Mikkelin kaupunki on voinut liittyä Inhouse asemassa Taitoa Kuntaperintä Oy:n 
asiakkaaksi Kunnan Taitoan osakkeenomistajana. Hankintalain mukaan Inhouse 
asemaan pääsemiseksi organisaation on oltava osakkeenomistaja, yhtiön myynnistä 
vain alle 5 % / 500 000 euroa saa olla avoimille markkinoille ja yhtiön omistajina ei saa 
olla muuta kuin julkisten yhteisöjen omistusta.

Talous- ja elinvoimapalvelut on selvittänyt kaupungin 8 keskeisen konserniyhtiön, 1 
osakkuusyhteisön ja 1 kuntayhtymän perintäasioiden järjestämistä. Seitsemällä 
kymmenestä konserniorganisaatiosta on kansainvälisen perintäyhtiön perintäpalvelut.

Mikkelin kaupunki voi organisaatioihin nimettyjen luottamushenkilöiden ja 
konsernivastuuhenkilöiden välityksellä kiinnittää asiaan huomiota perintäyhtiöiden 
kilpailutusvaiheessa. Kilpailutusvaiheessa voidaan arvioida onko organisaation 
mahdollista tai perusteltua hankkia Inhouse asemassa perintäpalveluita sekä pohtia 
palveluiden järjestämis- ja kilpailutusvaihtoehtoja. Oheinen valtuustoaloite 
vastauksineen toimitetaan konsernivastuuhenkilöiden kautta aloitteen mukaisiin 
organisaatioihin tiedoksi. Perintäasioiden hoito on otettu esille Essoten 
omistajaohjauskokouksessa.

Ehdotus
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Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi talous- ja 
elinvoimapalveluiden selvityksen Satu Taavitsaisen ym. allekirjoittamaan 
valtuustoaloitteeseen ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Markku Aholainen esitti Soile Kuitusen ja Jarno 
Strengellin kannattamana asian palauttamista uuteen valmisteluun.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän 
esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian ratkaistavaksi äänestyksellä 
siten, että ne, jotka kannattavat asian käsittelyn jatkamista, äänestävät kyllä ja ne, 
jotka äänestävät asian palauttamista uuteen valmisteluun, äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 kyllä-ääntä (Armi 
Salo-Oksa, Petri Pekonen, Kirsi Olkkonen, Juha Vuori, Minna Pöntinen, Liisa Ahonen, 
Pekka Pöyry, Jyrki Koivikko) ja 3 ei-ääntä (Soile Kuitunen, Markku Aholainen, Jarno 
Strengell). Puheenjohtaja totesi, että asian käsittelyä jatketaan.

Edelleen Markku Aholainen esitti, että esittelijän päätösehdotus hylätään. Aholaisen 
esitystä ei kannatettu, joten se raukeisi.

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän esitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi.

 

Kaupunginvaltuusto, 08.10.2018, § 121

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi talous- ja 
elinvoimapalveluiden selvityksen Satu Taavitsaisen ym. allekirjoittamaan 
valtuustoaloitteeseen ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi.

Päätös
Keskustelun aikana valtuutettu Jaakko Väänänen esitti valtuutettu Jarno Strengellin 
kannattamana asian palauttamista uuteen valmisteluun.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat asian käsittelyn 
jatkamista tässä kokouksessa äänestävät jaa ja ne, jotka kannattvat asian 
palauttamista uuteen valmisteluun, äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja 
suoritetussa äänestyksessä annettiin 19 jaa-ääntä, 29 ei-ääntä ja yksi tyhjä ääni. 2 oli 
poissa. Puheenjohtaja totesi, että asia palautetaan uuteen valmisteluun.

Merkitään, että äänestysluettelo liitetään pöytäkirjaan. Liite 1.

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko klo 20.31-20.34.
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Konserni- ja elinvoimajaosto, 05.02.2019, § 9

Valmistelijat / lisätiedot:
Heikki Siira, Tiia Tamlander
heikki.siira@mikkeli.fi, tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja, vt. taloussuunnittelupäällikkö

Valtuustoaloitteessa (KV 18.6.2018 § 83) Satu Taavitsainen ym. valtuustoaloitteen 
allekirjoittajat esittävät, että Mikkelin kaupunki omistajaohjaa Mikkelin kaupungin 
konsernissa olevia kuntayhtymiä, liikelaitoksia, yhtiöitä, osakkuusyhteisöjä ja säätiöitä 
niin, että niissä luovutaan kansainvälisten perintäyhtiöiden käyttämisestä ja siirrytään 
esimerkiksi kuntien omistaman Taitoan laskutus- ja perintäpalveluiden käyttäjiksi. 
Erityisesti Mikkelin kaupungin tulee omistajaohjata Etelä-Savon sosiaali- ja 
terveyspalvelujen kuntayhtymää Essotea.

Talouspalvelut on antanut valtuustoaloitteeseen selvityksensä. Kaupunginvaltuusto 
palautti asian uuteen valmisteluun päätöksellään 8.10.2018 § 121.

Talouspalvelut on esittänyt aiemmin selvityksenään seuraavaa:

Perintäpalvelut ovat hankintalain mukaan kilpailutettavia palveluita, jos hankinnan 
arvo ylittää kansallisen hankintarajan 60.000 euroa. Mikkelin kaupungin konsernin 
hankintaohjeiden KH 124 § 18.4.2017 mukaan yli 5.000 euron hankinnat on 
kilpailutettava.

Mikkelin kaupunki on voinut liittyä Inhouse-asemassa Taitoa Kuntaperintä Oy:n 
asiakkaaksi Kunnan Taitoan osakkeenomistajana. Hankintalain mukaan Inhouse-
asemaan pääsemiseksi organisaation on oltava osakkeenomistaja, yhtiön myynnistä 
vain alle 5 % / 500 000 euroa saa olla avoimille markkinoille ja yhtiön omistajina ei saa 
olla muuta kuin julkisten yhteisöjen omistusta.

Talous- ja elinvoimapalvelut on selvittänyt kaupungin kahdeksan keskeisen 
konserniyhtiön, yhden osakkuusyhteisön ja yhden kuntayhtymän perintäasioiden 
järjestämistä. Seitsemällä kymmenestä konserniorganisaatiosta on kansainvälisen 
perintäyhtiön perintäpalvelut.

Mikkelin kaupunki voi organisaatioihin nimettyjen luottamushenkilöiden ja 
konsernivastuuhenkilöiden välityksellä kiinnittää asiaan huomiota perintäyhtiöiden 
kilpailutusvaiheessa. Kilpailutusvaiheessa voidaan arvioida onko organisaation 
mahdollista tai perusteltua hankkia Inhouse-asemassa perintäpalveluita sekä pohtia 
palveluiden järjestämis- ja kilpailutusvaihtoehtoja. Oheinen valtuustoaloite 
vastauksineen toimitetaan konsernivastuuhenkilöiden kautta aloitteen mukaisiin 
organisaatioihin tiedoksi. Perintäasioiden hoito on otettu esille Essoten 
omistajaohjauskokouksessa.

Ehdotus
Esittelijä: Ari Liikanen, hallintojohtaja

Konserni- ja elinvoimajaosto antaa valtuustoaloitteesta oman lausuntonsa ja ohjeistaa 
talouspalveluita asian jatkovalmistelussa.
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Päätös
Konserni- ja elinvoimajaosto yhtyy valmisteltuun vastaukseen sillä täydennyksellä, että 
konserniyhtiölle annetaan ohjeistus kilpailutuksen toteuttamisesta hankintalain ja 
kaupungin hankintasäännön edellyttämällä tavalla.

Edelleen konserni- ja elinvoimajaosto päätti, että perintäasioiden järjestäminen 
konsernitasolla otetaan esille konsernipäivässä 18.4.2019

Kaupunginhallitus, 11.03.2019, § 125

Valmistelijat / lisätiedot:
Heikki Siira, Tiia Tamlander
heikki.siira@mikkeli.fi, tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja, vt. taloussuunnittelupäällikkö

Kaupunginvaltuusto on palauttanut KV 18.6.2018 § 83 valtuustoaloitteen takaisin 
valmisteluun päätöksellään 8.10.2018 § 121.

Valtuustoaloite on tämän jälkeen käynyt konserni- ja elinvoimajaoston käsiteltävänä, 
joka on antanut asiaan oman lausuntonsa. Konserni- ja elinvoimajaosto on yhtynyt 
talouspalveluiden aiemmin valmistelemaan vastaukseen sillä täydennyksellä, että 
konserniyhtiöille annetaan ohjeistus kilpailutuksen toteuttamisesta hankintalain ja 
kaupungin hankintasäännön edellyttämällä tavalla. Edelleen konserni- ja 
elinvoimajaosto päätti, että perintäasioiden järjestäminen konsernitasolla otetaan 
esille konsernipäivässä 18.4.2019.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi talous- ja 
elinvoimapalveluiden selvityksen sekä konserni- ja elinvoimajaoston lausunnon 
valtuutettu Satu Taavitsaisen ym. valtuustoaloitteeseen ja toteaa aloitteen 
loppuunkäsitellyksi.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto, 18.03.2019, § 36

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi talous- ja 
elinvoimapalveluiden selvityksen sekä konserni- ja elinvoimajaoston lausunnon 
valtuutettu Satu Taavitsaisen ym. valtuustoaloitteeseen ja toteaa aloitteen 
loppuunkäsitellyksi.
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Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että valtuutettu Mikko Siitonen ja nuorisovaltuuston puheenjohtaja 
Katriina Janhunen poistuivat kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana.
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Kaupunginvaltuusto, § 56,21.05.2018
Kaupunginhallitus, § 235,04.06.2018
Kaupunkiympäristölautakunta, § 115,18.10.2018
Hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunta, § 32,20.02.2019
Kasvatus- ja opetuslautakunta, § 23,21.02.2019
Kaupunginhallitus, § 126,11.03.2019
Kaupunginvaltuusto, § 37, 18.03.2019

§ 37
Valtuustoaloite: Anttolan koulun yhteyteen rakennettavan liikuntasalin tulee olla 
vähintään koripallokentän kokoinen

MliDno-2018-1155

Kaupunginvaltuusto, 21.05.2018, § 56

Valtuutettu Jarno Strengell ym. esittivät 21.5.2018 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Asia
Me allekirjoittaneet esitämme, että Anttolan koulun yhteyteen rakennettavan 
liikuntasalin tulee pelialueeltaan olla vähintään koripallokentän 15 x 28 metrin 
kokoinen eli 420 neliömetriä, lisättynä kahden metrin varoalueella. Tällöin myös 
sarjatason lentopallokentän mitat varoalueineen 15 x 24 metriä eli 360 neliömetriä 
täyttyvät. Vapaan korkeuden tulee olla koripallo- ja lentopallosarjatason sääntöjen 
mukaan vähintään seitsemän metriä.

Perustelu:
Anttolan koulun uutta liikuntasalia tullaan koulukäytön lisäksi käyttämään myös vapaa-
ajantoiminnan tilana. Liikuntasalin tulee olla riittävän iso, jotta se palvelisi alueen 
lasten- ja aikuisten liikuntaharrastusta sekä tapahtumatoimintaa.

Esimerkkinä: Sisäjalkapallo futsalkenttä on ilman varoaluetta 18 x 38 metriä eli 684 
neliömetriä ja salibandykenttä ilman varoaluetta 20 x 40 metriä eli 800 neliömetriä. 
Futsal- ja salibandy ovat tällä hetkellä yksi suosituimmista sisäliikuntaharrastuksista.

Liian pieni pelikenttä on lasten- ja aikuisten harrastuksessa turvallisuusriski.

Muuta huomioitavaa:
Perinteisen parkettilattian lisäksi, lattiamateriaalivaihtoehtona tulee miettiä 
Taraflexmattoa, joka vaaditaan sarjatason salibandy- ja lentopallopeleissä sekä on 
hyväksytty materiaali koripallopeleissä. Taraflexmatto on helppo asentaa ja pitää 
puhtaana. Taraflexmatto kestää julkisia tapahtumia ja painolasteja. Taraflexmatto on 
kimmoisuutensa johdosta jalkaystävällisempi vaihtoehto, kuin parkettilattia. Saimaa 
Stadiumin pelialueet 3000 neliömetriä ovat Taraflexpohjaisia.

Jarno Strengell
Marita Hokkanen, Tapani Korhonen, Paavo Barck,
Markku Aholainen, Satu Taavitsainen, Jenni Tissari,
Ulla Leskinen, Soile Kuitunen"

Päätös
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Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus, 04.06.2018, § 235

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen asumisen ja 
toimintaympäristön palvelualueen valmisteltavaksi.

Edelleen kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään syyskuun 2018 loppuun mennessä.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunkiympäristölautakunta, 18.10.2018, § 115

Valmistelijat / lisätiedot:
Jarkko Hyttinen
jarkko.hyttinen@mikkeli.fi
kiinteistöjohtaja

Anttolan koulun yhteyteen ollaan rakentamassa uutta liikuntasalirakennusta 
kaupungin omana investointina. Liikuntasalin koko oli alkuperäisen suunnitelman 
mukaan 14 m x 22 mm = 306 m²

Suunnitteluvaiheessa kysyttiin sekä koulun, että kaupungin liikuntatoimen näkemyksiä 
salin tarpeista. Monipuolisen iltakäytön mahdollistamiseksi salin kokoa päätettiin 
kasvattaa mittaan 16 m x 26 m = 416 m². Eli kokonaisneliömäärä kasvoi 
alkuperäisessä kustannusarviossa mainitusta 130 m². Salin korkeus on suunniteltu 
olevan 7 metriä ja 8 metriä ja se on viisto. Suunniteltu sali palvelee monipuolisesti 
sekä koulua, että iltakäyttäjiä, vaikkei se mahdollista liigatason pelejä.

Valtuustoaloitteessa esitetty 15 m x 28 m kenttäkoko, lisättynä kahden metrin 
varoalueilla tarkoittaisi käytännössä 19 m x 32 m eli 608 m² salia. Salin koon 
kasvattaminen edelleen olisi tarkoittanut 0,5-1,0 M€ lisämäärärahan tarvetta. Salin 
suunnittelua on jatkettu 416 m² kokoisena. Tämä sali on jo suurimpia Mikkelin 
koulujen yhteydessä olevista saleista.

Salin lattiarakenne on suunniteltu saumattomana pistejoustavana urheilulattiana, joka 
koostuu kumimatosta, polyuretaanimassasta ja polyuretaanipintamaalista. 
Massalattian pitkän aikavälin elinkaarikustannukset ovat kohtuullisen investointitason 
sekä vähäisen huoltotarpeen vuoksi alhaisimmasta päästä. Valtuustoaloitteen 
mukaisesti lattiamateriaaliksi harkitaan myös Gerflor Taraflex Sport M hitsattavaa 
muovipäällystettä.

Ehdotus
Esittelijä: Jouni Riihelä, tekninen johtaja
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Kaupunkiympäristölautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle 
edellä olevan vastauksen tehtyyn valtuustoaloitteeseen sekä pyytää asiasta lisäksi 
kasvatus- ja opetuslautakunnan, hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunnan sekä 
nuorisovaltuuston lausunnon.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että kaupunginhallituksen puheenjohtaja Markku Aholainen poistui 
kokouksesta tämän pykälän käsittelyn jälkeen.

Hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunta, 20.02.2019, § 32

Valmistelijat / lisätiedot:
Tarja Sinioja
tarja.sinioja@mikkeli.fi
vs. liikunta- ja nuorisojohtaja

Anttolan uuden koulun suunnittelu on etenemässä toteutusvaiheeseen. Koulun 
yhteyteen ollaan rakentamassa liikuntasalia kaupungin omana investointina. Riittävän 
kokoinen sali on erittäin tärkeä sekä koulun opetuskäytön että monipuolisen 
iltakäytön kannalta. Suunnitteluvaiheessa käytiin keskustelua salin koosta. Opetus- ja 
iltakäytön näkökulmasta tarvitaan vähintään 16m x 26 m = 416 neliömetrin kokoinen 
sali ja salin korkeuden tulee olla vähintään seitsemän metriä.

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Siekkinen, sivistysjohtaja

Hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle edellä olevan vastauksen tehtyyn valtuustoaloitteen.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kasvatus- ja opetuslautakunta, 21.02.2019, § 23

Valmistelijat / lisätiedot:
Seija Manninen
Seija.Manninen@mikkeli.fi
kasvatus- ja opetusjohtaja

Anttolan uuden koulun suunnittelu on etenemässä toteutusvaiheeseen. Koulun 
yhteyteen ollaan rakentamassa liikuntasalia kaupungin omana investointina. Riittävän 
kokoinen sali on erittäin tärkeä sekä koulun opetuskäytön että monipuolisen 
iltakäytön kannalta. Suunnitteluvaiheessa käytiin keskustelua salin koosta. Opetus- ja 
iltakäytön näkökulmasta tarvitaan vähintään 16m x 26 m = 416 neliömetrin kokoinen 
sali ja salin korkeuden tulee olla vähintään seitsemän metriä.
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Ehdotus
Esittelijä: Virpi Siekkinen, sivistysjohtaja

Kasvatus- ja opetuslautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle edellä olevan vastauksen tehtyyn valtuustoaloitteen.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 11.03.2019, § 126

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouni Riihelä, Virpi Siekkinen
Jouni.Riihela@mikkeli.fi, Virpi.siekkinen@mikkeli.fi
tekninen johtaja, sivistysjohtaja

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi 
edellä olevat vastaukset valtuutettu Jarno Strengellin ym. valtuustoaloitteeseen 
ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto, 18.03.2019, § 37

Ehdotus

Kaupinginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi edellä olevat 
vastaukset valtuutettu Jarno Strengellin ym. valtuustoaloitteeseen ja toteaa aloitteen 
loppuunkäsitellyksi. 

Päätös
Hyväksyttiin.
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Kaupunginvaltuusto, § 84,18.06.2018
Kaupunginhallitus, § 299,13.08.2018
Kaupunkiympäristölautakunta, § 116,18.10.2018
Hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunta, § 33,20.02.2019
Kasvatus- ja opetuslautakunta, § 24,21.02.2019
Kaupunginhallitus, § 127,11.03.2019
Kaupunginvaltuusto, § 38, 18.03.2019

§ 38
Valtuustoaloite: Lähemäen- ja Urpolan koulujen yhteyteen rakennettavien liikuntasalien 
tulee olla vähintään koripallokentän kokoisia

MliDno-2018-1431

Kaupunginvaltuusto, 18.06.2018, § 84

Valtuutettu Jarno Strengell ym. esittivät 18.6.2018 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Asia:
Me allekirjoittaneet esitämme, että Lähemäen- ja Urpolan koulujen yhteyteen 
rakennettavien liikuntasalien tulee pelialueeltaan olla vähintään koripallokentän 19 x 
32 metrin kokoisia (sisältäen kahden metrin varoalueen) eli 608 neliömetriä. Tällöin 
myös lentopallokentän mitat varoalueineen 15 x 24 metriä eli 360 neliömetriä 
täyttyvät. vapaan korkeuden tulee olla koripallo- ja lentopallosääntöjen mukaan 
vähintään kahdeksan metriä.

Perustelu:
Lähemäen- ja Urpolan koulun uutta liikuntasalia tullaan koulukäytön lisäksi 
käyttämään myös vapaa-ajantoiminnan tilana. Liikuntasalin tulee olla riittävän iso, 
jotta se palvelee alueen lasten- ja aikuisten liikuntaharrastusta sekä 
tapahtumatoimintaa.

600-750 oppilaan koulu, tarkoittaa vähintään kolmeakymmentä opiskelija ryhmää
/luokkaa. Ulkoliikunta ei ole aina mahdollista, joten jos oppilasryhmällä on viikossa 
kaksi tuntia liikuntaa, täytyy liikuntasali jakaa kahteen osaan, jotta koulun 
liikuntatunnit pystytään toteuttamaan. Tämä vaatii riittävän ison liikuntasalin.

Jotta Lähemäen- ja Urpolan koulun oppilaat mahtuvat esimerkiksi yhteiseen kevät- ja 
joulujuhlaan, tulee liikuntasalin olla kooltaan vähintään 600 neliömetriä.

Sisäjalkapallo futsalkenttä on ilman varoaluetta 18 x 38 metriä eli 684 neliömetriä ja 
salibandykenttä ilman varoaluetta 20 x 40 metriä eli 800 neliömetriä. Futsal- ja 
salibandy ovat tällä hetkellä yksi suosituimmista sisäliikuntaharrastuksista. Jotta näin 
nopealiikkeisiä lajeja voidaan turvallisesti harrastaa, pitää pelialueen olla 
mahdollisimman lähellä oikean kentän mittasuhteita.

Liian pieni pelikenttä on lasten- ja aikuisten harrastuksessa turvallisuusriski.

Muuta huomioitavaa:
Perinteisen parkettilattian lisäksi, lattiamateriaalivaihtoehtona tulee miettiä 
Taraflexmattoa, joka vaaditaan sarjatason salibandy- ja lentopallopeleissä sekä on 
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hyväksytty materiaali koripallopeleissä. Taraflexmatto on helppo asentaa ja pitää 
puhtaana. Taraflexmatto kestää julkisia tapahtumia ja painolasteja. Taraflexmatto on 
kimmoisuutensa johdosta jalkaystävällisempi vaihtoehto, kuin parkettilattia. Saimaa 
Stadiumin pelialueet 3000 neliömetriä ovat Taraflexpohjaisia.

Jarno Strengell
Jatta Juhola, Arto Seppälä,
Paavo Barck, Tapani Korhonen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus, 13.08.2018, § 299

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen asumisen ja toimintaympäristön 
palvelualueen valmisteltavaksi. Lisäksi kaupunginhallitus päättää, että vastaus 
aloitteeseen tulee käsitellä kaupunginhallituksessa viimeistään lokakuussa 2018.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunkiympäristölautakunta, 18.10.2018, § 116

Valmistelijat / lisätiedot:
Jarkko Hyttinen
jarkko.hyttinen@mikkeli.fi
kiinteistöjohtaja

Usean koulun yhdistäminen uusiksi aluekouluiksi vaikuttaa liikuntasalien määrään 
Mikkelin alueella. Uusien aluekoulujen suunnittelun yhteydessä huomioidaan myös 
liikuntasalien iltakäyttäjät. Koulujen liikuntasalin tulee soveltua ensisijaisesti koulujen 
liikuntatunneille, kokoontumistiloiksi sekä monipuoliseen harrastajien iltakäyttöön. 
Kaikkia uusia saleja ei tarvitse mitoittaa ammattilaistasoisiksi vaan ensisijaisesti 
harrastustoimintaan ja tukemaan kuntalaisten monipuolista liikkumista. Mikkelistä 
löytyy ammattilaistasolle soveltuvia liikuntasaleja.

Saleja suunniteltaessa otetaan huomioon koululiikunnan tarpeet ja 
toimintaedellytykset. Salien koon määrityksessä on mahdollista huomioida, että salia 
jaetaan koulukäytössä useampaan lohkoon väliverhoilla ja ne ovat iltakäytössä 
yhdistettävissä samaan kokonaisuuteen.

Salien pintarakenteet tulee valita niin, että ne mahdollistavat useiden lajien 
harrastamisen sekä ovat elinkaarikustannuksiltaan kustannustehokas ratkaisu.

Ehdotus
Esittelijä: Jouni Riihelä, tekninen johtaja
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Kaupunkiympäristölautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle 
edellä olevan vastauksen tehtyyn valtuustoaloitteeseen sekä pyytää asiasta lisäksi 
kasvatus- ja opetuslautakunnan, hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunnan sekä 
nuorisovaltuuston lausunnon.

Päätös
Hyväksyttiin.

Hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunta, 20.02.2019, § 33

Valmistelijat / lisätiedot:
Tarja Sinioja
tarja.sinioja@mikkeli.fi
vs. liikunta- ja nuorisojohtaja

Eteläisen aluekoulun liikuntatiloihin kohdistuu suuria odotuksia opetuskäytön sekä 
ilta- ja viikonloppukäytön osalta. Koska useita Mikkelin liikuntasaleja on poistunut tai 
poistumassa käytöstä, toivotaan uusien liikuntatilojen tarjoavan mahdollisuuden 
useiden ryhmien yhtäaikaiseen toimintaan. Eteläisessä aluekoulussa tulee 
opiskelemaan päivittäin noin 850 peruskouluikäistä oppilasta, joiden 
opetussuunnitelmaan kuuluu liikunnan opetus. Lisäksi liikuntasalia tarvitaan koulun 
muussa yhteisöllisessä toiminnassa, erilaissa juhlissa ym. tilaisuuksissa. Isossa 
yhtenäiskoulussa liikuntatunteja on usealla ryhmällä samaan aikaan ja siksi tarvitaan 
vähintään viidelle ryhmälle riittävät liikuntatilat samaan aikaan.

Koulun yhteyteen on suunniteltu tila myös nuorisotoimen käyttöön. Yksi erillinen 
pienempi liikuntasali palvelisi opetuskäytön lisäksi nuorisotoimintaa ja mahdollistaisi 
harjoitusvuorot esimerkiksi miekkailulle sekä jumppa- ja tanssiryhmille. Suuremman 
salin tulisi olla jaettavissa neljään lohkoon, joiden kunkin koko pitäisi olla 24 x 13 
metriä. Tällöin jokainen lohko on riittävän suuri monen liikuntamuodon 
harrastamiselle, jolloin sali voidaan jakaa useamman toimijan kesken. Lohkot 
yhdistämällä on mahdollista saada 52 x 24 metrinen sali, johon saa salibandy- ja futsal-
kentän.  Saliin keskitetään pesäpallon ja futsalin joukkueet, mikä tulisi huomioida 
muun muassa salin ikkunoiden sijoittamisessa ja välinevaraston ovien koossa. 
Tärkeää on, että sali olisi muunneltavissa useiden eri lajien tarpeisiin.

Uuden Lähemäen koulun liikuntatilojen suunnittelu ei ole vielä käynnistynyt. Myös sen 
suunnittelussa on huomioitava muunneltavuus sekä lohkojen riittävä koko ja määrä, 
jotta useampi ryhmä voi käyttää salia samaan aikaan.

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Siekkinen, sivistysjohtaja

Hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen 
valtuustolle edellä olevan vastauksen tehtyyn valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Hyväksyttiin.
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Kasvatus- ja opetuslautakunta, 21.02.2019, § 24

Valmistelijat / lisätiedot:
Seija Manninen
Seija.Manninen@mikkeli.fi
kasvatus- ja opetusjohtaja

Eteläisen aluekoulun liikuntatiloihin kohdistuu suuria odotuksia opetuskäytön sekä 
ilta- ja viikonloppukäytön osalta. Koska useita Mikkelin liikuntasaleja on poistunut tai 
poistumassa käytöstä, toivotaan uusien liikuntatilojen tarjoavan mahdollisuuden 
useiden ryhmien yhtäaikaiseen toimintaan. Eteläisessä aluekoulussa tulee 
opiskelemaan päivittäin noin 850 peruskouluikäistä oppilasta, joiden 
opetussuunnitelmaan kuuluu liikunnan opetus. Lisäksi liikuntasalia tarvitaan koulun 
muussa yhteisöllisessä toiminnassa, erilaissa juhlissa ym. tilaisuuksissa. Isossa 
yhtenäiskoulussa liikuntatunteja on usealla ryhmällä samaan aikaan ja siksi tarvitaan 
vähintään viidelle ryhmälle riittävät liikuntatilat samaan aikaan.

Koulun yhteyteen on suunniteltu tila myös nuorisotoimen käyttöön. Yksi erillinen 
pienempi liikuntasali palvelisi opetuskäytön lisäksi nuorisotoimintaa ja mahdollistaisi 
harjoitusvuorot esimerkiksi miekkailulle sekä jumppa- ja tanssiryhmille. Suuremman 
salin tulisi olla jaettavissa neljään lohkoon, joiden kunkin koko pitäisi olla 24 x 13 
metriä. Tällöin jokainen lohko on riittävän suuri monen liikuntamuodon 
harrastamiselle, jolloin sali voidaan jakaa useamman toimijan kesken. Lohkot 
yhdistämällä on mahdollista saada 52 x 24 metrinen sali, johon saa salibandy- ja futsal-
kentän.  Saliin keskitetään pesäpallon ja futsalin joukkueet, mikä tulisi huomioida 
muun muassa salin ikkunoiden sijoittamisessa ja välinevaraston ovien koossa. 
Tärkeää on, että sali olisi muunneltavissa useiden eri lajien tarpeisiin.

Uuden Lähemäen koulun liikuntatilojen suunnittelu ei ole vielä käynnistynyt. Myös sen 
suunnittelussa on huomioitava muunneltavuus sekä lohkojen riittävä koko ja määrä, 
jotta useampi ryhmä voi käyttää salia samaan aikaan.

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Siekkinen, sivistysjohtaja

Kasvatus- ja opetuslautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle 
edellä olevan vastauksen tehtyyn valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 11.03.2019, § 127

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouni Riihelä, Virpi Siekkinen
Jouni.Riihela@mikkeli.fi, Virpi.siekkinen@mikkeli.fi
tekninen johtaja, sivistysjohtaja

Ehdotus
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Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi edellä 
olevat vastaukset valtuutettu Jarno Strengellin ym. valtuustoaloitteeseen ja toteaa 
aloitteen loppuunkäsitellyksi. 

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto, 18.03.2019, § 38

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi edellä olevat 
vastaukset valtuutettu Jarno Strengellin ym. valtuustoaloitteeseen ja toteaa aloitteen 
loppuunkäsitellyksi. 

Päätös
Hyväksyttiin.
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§ 39
Elinikäisen oppimisen ja osallisuuden johtaja Virpi Launosen huomioiminen

MliDno-2017-482

Ennen varsinaisten kokousasioiden käsittelyä kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 
Seija Kuikka ojensi kaupunginvaltuuston kukkatervehdyksen ja 
onnitteluadressin elinikäisen oppimisen ja osallisuuden johtaja, FL Virpi Launoselle 
hänen Suomen historian alaan kuuluvasta väitöskirjastaan Itä-Suomen yliopiston 
yhteiskuntatieteiden ja kauppatieteiden tiedekunnassa 22.2.2019 aiheesta 
Linnoittajien huolto ja vapaa-ajan järjestelyt kontrollina Salpalinjan linnoitustyömailla 
III ja IV armeijakuntien alueella vuosina 1940–1941.
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1.  

2.  

§ 40
Valtuustoaloite: Neitvuoren ja Luonterin metsien suojelu

MliDno-2019-701

Valtuutettu Veli Liikanen ym. esittivät 18.3.2019 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Uudet suurselvitykset ovat tuoneet mukanaan erittäin huolestuttavia uutisia Suomen 
luonnon hyvinvoinnista. Vuoden 2018 lopussa julkaistiin uusi luontotyyppien 
uhanalaisuusarvio ja maaliskuun alussa lajien uhanalaisuusarvio, joiden visti on 
selkeä: lajien ja luontotyyppien uhanalaistuminen jatkuu suomessa kiihtyvää tahtia. 
Tähän asti käytetyt keinot eivät riitä pysäyttämään luonnon monimuotoisuuden 
köyhtymistä.

Kyse on yhteisestä tulevaisuudestamme. Kehityksen kääntäminen vaatii 
luontokohteiden suojelun lisäämistä niin kunnan kuin valtionkin mailla. Suojelua on 
selkeästi edullisinta edistää sellaisissa kohteissa, joissa luonnontilaisten ympäristöjen 
varjelu hyödyttää myös alueiden virkistyskäyttöä ja matkailuelinkeinoja.

Mikkelin kaupunki on toteuttanut osana metsästrategiatyötään 
metsiensuojeluohjelma METSOon sopivien kohteiden inventointi- ja 
suunnitteluhankkeen. Loppuraportti valmistui jo 2011, mutta METSO-kohteiden 
suojelu ei ole edennyt, vaikka hankkeen loppuraportissa tunnistettiin useita arvokkaita 
kohteita kaupungin metsistä.

Esitämme, että Mikkelin kaupunki suojelisi METSO-ohjelman keinoin seuraavat alueet:

Metsäkiinteistöt Neitvuoren pohjoispuolella. Anttolan Neitvuorella on merkittävä 
metsien ja kallioalueiden suojelukokonaisuus pääosin valtion maalla. Neivuori 
on Hiidenmaan retkeilyreitistöjen solmupaikka, ja Neitvuoren laelta avautuu 
maakunnan upeimpia järvimaisemia. Nykyiseen suojelukokonaisuuteen liittyy 
pohjoispuolella kaupungin metsäkiinteistöjä, joilta on arvioitu lukuisia METSO- eli 
luonnonsuojelullisia arvoja. Syrjäisyyden, maastonmuotojen ja karuuden vuoksi 
metsätalouden harjoittaminen kiinteistöllä on erittäin rajoitettua. Neitvuoren 
alueen retkeily- ja matkailukäyttö on vilkastunut selvästi viime vuosina, ja 
nykyinen suojelualue voi jopa ruuhkautua.
 
Korvensaari Luonterilla. Luonterin järviallas yksi upeimmista Saimaan altaista. 
Vesi on kirkasta, rannat laajasti rakentamattomia ja saimaannorpan ohella 
kalastajat ja erityisesti melojat viihtyvät Luonterilla. Myös Luonterin saarien 
metsät ovat hienoja luonnoltaan ja niitä arvostavat eliöiden lisäksi järvellä 
liikkuvat retkeilijät ympäri vuoden. Kaupunki on suojellut osan saaristaan 
yksityisinä suojelualueina, mutta luonnoltaan tärkeä ja maiseman kannalta 
keskeisellä paikalla sijaitseva Korvensaari on edelleen suurelta osin 
metsätalousmaana . Saarihakkuut ovat kuitenkin muuttuneet rajoitetummiksi 
niin vedenlaatu- kuin maisematekijöidenkin vuoksi.
 

Me allekirjoittaneet esitämme, että kaupunki ryhtyy toimiin edellä mainittujen 
alueiden suojelemiseksi.
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Mikkelissä 18.3.2019

Veli Liikanen
Kerttu Hakala, Heli Kauppinen, Minna Pöntinen,
Mikko Siitonen, Nina Jussi-Pekka"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Merkitään, että varavaltuutettu Olli Marjalaakso poistui kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn aikana.
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Kunnallisvalitus
§27, §28, §29, §30, §31, §32, §33, §34, §35

Kunnallisvalitusohje
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella.

Valitusoikeus
Päätökseen saa hakea muutosta:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen)
kunnan jäsen.

Valitusaika
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.
Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä Käytettäessä sähköistä tiedoksiantoa . 
katsotaan asianosaisen saaneen tiedon päätöksestä kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä.

Kunnan jäsenen ja kuntalain 137 §:n 2 momentissa tarkoitetun kunnan katsotaan 
saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on 
nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet
Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen
Kunnallisvalitus tehdään Itä-Suomen hallinto-oikeudelle
Postiosoite: PL 1744, 70101 Kuopio
Käyntiosoite: Minna Canthin katu 64
Sähköpostiosoite: ita-suomi.hao(at)oikeus.fi
Faksinumero: 029 56 42501
Puhelinnumero: 029 564 2500
Hallinto-oikeuden asiakaspalvelu on avoinna arkisin 8.00 - 16.15
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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Valituksen muoto ja sisältö
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
Valituksessa, joka on osoitettava valitusviranomaiselle, on ilmoitettava:

päätös, johon haetaan muutosta
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi
perusteet, joilla muutosta vaaditaan.

Valituksessa on ilmoitettava valittajan nimi ja kotikunta. Jos valittajan puhevaltaa 
käyttää hänen laillinen edustajansa tai asiamiehensä tai jos valituksen laatijana on 
joku muu henkilö, valituksessa on ilmoitettava myös tämän nimi ja kotikunta.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava postiosoite, puhelinnumero ja muut tarvittavat 
yhteystiedot. Jos valitusviranomaisen päätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä 
viestinä, yhteystietona pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.

Valittajan, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava valitus. Sähköistä 
asiakirjaa ei kuitenkaan tarvitse täydentää allekirjoituksella, jos asiakirjassa on tiedot 
lähettäjästä eikä asiakirjan alkuperäisyyttä tai eheyttä ole syytä epäillä.

Valitukseen on liitettävä:

päätös, johon haetaan muutosta valittamalla, alkuperäisenä tai jäljennöksenä
todistus siitä, minä päivänä päätös on annettu tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Mikkelin kaupungin 
kirjaamosta.

Kirjaamon yhteystiedot:

Postiosoite: PL 33
Käyntiosoite:  Maaherrankatu 9 - 11
Sähköpostiosoite: kirjaamo@mikkeli.fi
Puhelinnumero: 044 794 2033 / 015 1941 (vaihde)
Kirjaamon aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 9.00 - 16.00.

Oikeudenkäyntimaksu
Tuomioistuinmaksulain (1455/2015) nojalla muutoksenhakijalta peritään 
oikeudenkäyntimaksua, mikä on määrätty mainitun lain 2 §:ssä. Saman lain 5 §:ssä on 
määräys niistä asioista, joista ei peritä oikeudenkäyntimaksua.
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Muutoksenhakukielto
§25, §26, §36, §37, §38, §39, §40

Muutoksenhakukielto
Valmistelua tai täytäntöönpanoa koskevaan päätökseen ei saa hakea muutosta. 
Sovellettava lainkohta: Kuntalaki 136 §.


